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Първата ни работа в но-
вото нс ще е приемането на 
закон за регулиране на це-
ните, заяви лидерът на БсП 
корнелия нинова на конфе-
ренция в столичния район 
“Оборище”. По думите й 
испания, Гърция, Унгария и 
Португалия са въвели таван 
на цени на различни стоки. 
Франция също подготвя та-
къв. “Анализите показват, че 
в Гърция и испания инфла-
цията пада до 6-7%. нито 

една стока не е изчезнала от 
рафтовете. това означава, 
че мерките работят”, уточни 
нинова

“всекидневните сканда-
ли заглушават най-важния 
въпрос за българите - скокът 
на цените най-вече на храни-
те. Поне от година твърдя, че 
има спекула. и че държавата 
трябва да се намеси. когато 
го казахме за пръв път, всич-
ки скочиха, че нямало опре-
деление за спекула. само че 

хората не купуват опреде-
ление, а мляко, яйца, месо, 
хляб и сирене на безбожни 
цени”, коментира нинова. 

в 49-ото нс БсП ще ра-
боти за повишаване на до-
ходите. 

“Увеличението на май-
чинството, детските, ми-
нималната заплата за рабо-
тещите бедни и пенсиите, 
което БсП направи, не са 
фалирали държавата. на-
против - годината приклю-

чи с дефицит под 3%. вре-
мето показа, че и за това 
сме прави”, поясни тя. 

Делегатите приветстваха 
решението с кого да се пра-
вят съюзи след изборите да 
се вземе на вътрешнопарти-
ен референдум. 

“така е най-демократич-
но и справедливо. По такива 
ключови въпроси за бъдещето 
на БсП и на България трябва 
да решава цялата партия”, ка-
тегорична бе нинова.

По бели  
гащи

70% от асансьорите в блоковете са опасни

За бсп най-важни 
са цените и доходите
Социалистиприветствахарешениетозавътрешен
референдумскогодасекоалирапартиятаследизборите
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Нерегламентираното събаряне на стени, избиването на сводове и 
надграждането на жилища застрашават конструкциите на цели бло-
кове, твърдят експерти. 

игрантско цунами залива страната 
ни повече от половин година. Почти 
всеки ден новините започват със за-
ловени трафиканти. Пробита граница, 
слаба организация, оголена “Гранична 
полиция”, податливи на съблазънта на 
финикийските знаци полицаи и канал-
джии... вече и европол ще ни помага 
(стр. 2).

на фона на зловещите инциденти, 
завършили с кончината на полицаи и 
загубата на 18 души, намерили смър-
тта си в камион-ковчег, още по-отчет-
ливо кънти неглижирането на предло-
жението на левицата за драконовски 
мерки за каналджиите, което ще пре-
сече трафика на хора. няколко пъти 
социалистите настояваха законопро-
ектът им да бъде обсъден в 48-ото нс. 
срещнаха стена от мълчание, равно-
душие и безразличие на колегите си.

но... въпреки обективните реално-
сти за мигрантския натиск, неоспорим 
факт е, че преминаващите гранична-
та ни бразда хванаха властта по бели 
гащи. и вече не минава номерът с оп-
равданията, че за всичко са виновни 
бившите. Да, правителствата на Бойко 
Борисов нанесоха непоправими щети 
на националната сигурност и на МвР. 
едва ли за някого е тайна обаче, че 
вътрешното министерство е разбито и 
униформените са демотивирани. все 
по-често някои от тях са екшън герои 
в скандали, вадят оръжие и убиват, 
прикриват престъпници или са част от 
трафика на хора. Миражната реформа 
в МвР все още е в папките и чекме-
джетата...

Докога!?

М

Юлия КУЛИНСКА

Стр. 15

50 години от смъртта на Димитър Пешев, помогнал за спасението на българските евреи през март 1943 година, 
бяха отбелязани в родния му град Кюстендил. Пред паметника му в центъра на града се поклониха политици, 
представители на  местното сдружение “Шалом”, както и много граждани

вкадър

байдън
иЗненадващо
пристигна
в киев

Цска 
вЗе 50% от 
стадиона си

георги гьоков:
левиЦата спечели 
битки в полЗа 
на хората

Снимкабта

сорос чака
раЗпад на
русия

корнелиянинова:

георги 
константинов
За „вечерни
слънчогледи”

Стр. 5
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ЦИк проверява три 
политически формации 
дали отговарят на усло-

вията за участие в избо-

рите. основната причина 
за отказите за регистра-

цията им са свързани с 
това, че подписката с 
избиратели или не от-

говаря на изискванията, 
или е недостатъчна като 
брой избиратели.

Пет от решенията за 
назначаване на РИк бяха 
обжалвани пред вАС. 
Съдът потвърди решени-

ята на ЦИк. вчера при-

ключи регистрацията на 
инициативните коми-

тети. Предстои общин-

ските администрации да 
обявят предварителните 
избирателни списъци, 
като всеки избирател 

може да провери дали е 
включен в тях и ако не е 
включен, да предприеме 
съответните действия, 
за да провери каква е 
причината за това.  

вчера започна при-

емът на документи за 
регистрация на българ-

ски неправителствени 
организации, които же-

лаят да участват с на-

блюдатели в изборите за 
народни представители 
на 2 април.

До 17 ч. на 25 фев-

руари ЦИк ще приема 
заявления от партии и 
коалиции за напускане 
в състава на вече реги-

стрирана коалиция или 
за приемане на нови 
партии за участие в из-

борите.

По време на заседа-

нието сред членовете 
на ЦИк възникна спор 
дали в протоколите да се 
отразяват заедно или по-

отделно резултатите от 
гласуването с машини и 
с хартиени бюлетини. 

“Според чл. 281 от 
Избирателния кодекс и 
двата резултата трябва 
да се сумират и да се 
напишат заедно в про-

токолите, и ние просто 
спазваме закона”, обяс-

ни зам.-председателят 
на ЦИк емил войнов 
пред ДуМА. За решени-

ето са гласували 11 чле-

на на ЦИк, четирима са 
били против. в знак на 
несъгласие Цветозар то-

мов подаде оставка като 
говорител на ЦИк.

около 48 000 са работещите пен-

сионери в България, съобщи надя ва-

силева, председател на Българската 
конфедерация по заетостта. Според 
нея увеличаването на заетостта е част 
от идеята на бизнеса да назначи пове-

че хора, за да расте. По нейни данни 
безработицата от 3,9% е едно от най-
ниските нива, които сме стигали. Спо-

ред експерта  безработицата в края на 
2023 г. може да достигне до 4,5%. 

василева посочи, че като се гле-

да пазара на труда, трябва да се има 
предвид, че има две групи - мобилни 
работни места и фиксирани работни 
места. в България услугите заемат 
около 69% от икономиката, около 
30% е промишлеността, посочи тя. 
василева уточни, че това е проблем, 
но изрази надежда, че повече ико-

номически неактивни хора ще бъдат 
привлечени към работни места. 

70 на сто от асансьорите в жилищ-

ните сгради у нас са опасни и част 
от тях са за спиране. това показват 
данните на Българската асансьорна 
асоциация. от много висок риск са 
асансьорите в обществените сгради, 
където всеки ден стотици хора ги из-

ползват. Григор къшов, главен дирек-

тор в Главна дирекция “технически 
надзор”, обясни пред Бнт колко чес-

то трябва да се извършва техническа 
проверка, как се случва това и как да 
действаме при авария.

“най-честите проблеми при асан-

сьорите е неминал технически пре-

глед - това е установено при нашите 
проверки най-масово. Бих искал да 
кажа на хората да не излизат сами от 
асансьора, когато заседнат. това е най-
често срещаният повод за злополука. 

Срокът за изчакване е 1 час по закон 
на поддържащата фирма. Ако няма ус-

тройство за спешно повикване в асан-

сьорите, то те са незаконни и трябва 
да бъдат спрени веднага. При нашите 
проверки нарушения в обществените 
сгради нямаше, такива бяха установе-

ни в жилищни сгради. При сградите от 
старото строителство асансьорите са 
по-качествени, но са морално и физи-

чески остарели. в много сгради асан-

сьорите се обновяват”, обясни къшов.
той допълни, че новите асансьори, 

които отговарят на европейските изис-

квания, са безопасни. те минават спе-

циална комисия, която ги проверява. 
един път в годината минава инспек-

тор, който ги преглежда, а поддържа-

щата фирма минава поне веднъж в ме-

сеца да ги проверява.

трима служители на евро-

пол идват в България в помощ 
на разследването по случая с 
откритите 18 мъртви в камион 
мигранти край Локорско. това 
съобщават от европейската 
комисия. Двама от служите-

лите ще съдействат на “Гра-

нична полиция”, а третият - 
на Главна дирекция “Борба с 
организираната престъпност”. 
Българските власти са се обър-

нали за помощ към европол 

веднага след трагедията.
тази седмица предстоят раз-

говори за финансовата помощ, 
която България ще получи от 
европейската комисия за охра-

ната по границата, заяви слу-

жебният министър на вътреш-

ните работи Иван Демерджиев 
във варна. той настоя всички 
институции у нас да са актив-

ни в решаването на проблема, 
свързан с трафика на мигранти 
и охраната по границата. По ду-

мите му борбата с нелегалната 
миграция трябва да се превърне 
в национален приоритет.

от седем задържани след 
откриването на камиона-ковчег 
край Локорско, шестима са по-

лучили обвинения за участие в 
организирана престъпна група 
за превоз на мигранти от тур-

ската граница до границата ни 
със Сърбия. вчера бе гледана и 
мярката им за неотклонение. 

Идея държавата да плаща на 

трафиканти на хора, за да пре-

дават на полицията желаещите 
да влязат в страната нелегални 
мигранти и бежанци, обяви 
експертът по сигурност проф. 
владимир Чуков. Според него 
по подобен начин постъпва 
Гърция. “трябва да погледнем 
какво правят гърците. те ди-

ректно работят с долните ета-

жи на трафикантите. Дават по 
100 долара на глава и те им ги 
водят там, където ще ги залови 

полицията”, заяви Чуков. този 
подход, съчетан с промяна в 
законите, е намалил бежанския 
натиск към Гърция, твърди той. 
Чуков припомни, че трафик на 
хора от Босфора към европа 
винаги е съществувал.

Последните данни за миг-

рационната обстановка в стра-

ната показват, че през януари 
са задържани 631 мигранти, от 
които 46 на вход, 98 на изход 
на държавната ни граница, без 
регистрация от органите на 
МвР. Броят им е с 45,7% по-
малко в сравнение с предход-

ния месец (1162 лица).

Европол ще разследва
случая с мигрантите
Експертпредлатадържаватадаплащанатрафиканти,
задапредаватнаполициятанезаконнопреминаващите

48 000 са работещите 
пенсионери в България

ЦИК проверява три формации

70 на сто от асансьорите са опасни

Агенцията за социал-

но подпомагане (АСП) 
ще възобнови служебно 
изплащането на социални 
помощи и финансова под-

крепа за хора с трайни ув-

реждания с изтекъл срок на 
решения на теЛк/неЛк 
в изпълнение на измене-

нията в Закона за хората с 
увреждания, влезли в сила 
от 29 януари 2023 г. Пла-

щанията за февруари ще 
бъдат преведени след 15 

март съобразно получени-

те от Министерството на 
здравеопазването списъци 
за правоимащите, инфор-

мират от АСП.
За да имат право на въз-

обновяване на плащанията, 
хората с увреждания трябва 
да са подали заявление-де-

кларация за преосвидетел-

стване най-малко три месе-

ца преди изтичане на срока 
на експертното си решение, 
да имат насрочена дата за 

преосвидетелстване и да не 
са се явили на теЛк/неЛк 
поради забавяне в меди-

цинската експертиза.
не е необходимо хора-

та с увреждания да декла-

рират упоменатата по-горе 
информация пред дирекция 
“Социално подпомагане” 
по настоящ адрес. тя ще се 
изпраща от Министерство-

то на здравеопазването до 
АСП всеки месец до 20-о 
число.

Русе отбеляза тържествено вчера 145 години от Освобождението си. “Нека 
помним уроците на миналото за единение и чест. Да ги предадем на децата си, 
за да израснат с вдъхновение от родното. Да помнят силата на “Първите неща” 
и да градят бъдещето на Русе”. С тези думи кметът Пенчо Милков се обърна 
към присъстващите на тържествената церемония. Празникът бе отбелязан с 
благодарствен молебен на Русенската Света митрополия

Плащат през март на 
хората с изтекъл ТЕЛК
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"няма нито един социалист, напуснал бСП в Пловдив. не 
отговаря на истината твърдението, че 115 са подали молби за 
отказ от членство", заяви лидерът на левицата в града под тепе-

тата иван Петков. той отново уточни, че напусналите са само 
петимата общински съветници от "автентична лява бСП", кои-

то отдавна не представляват бСП. 
на градската конференция е станало ясно, че бСП залага 

на млади хора в листата и на утвърдени имена като художни-

ка Матей Метеев и патоанатома доц. д-р илия биволарски. 
За Пловдив област конференцията ще бъде на 22 февруари и 
социалистите ще решат кой да е водач на листата им, обясни 
Петков. той обяви, че социалистите от Пловдив и Плевен са 
инициатори за референдума срещу джендър идеологията в учи-

лище.
Петков не очаква да има истински леви хора, които да гла-

суват на "левицата". на срещата на новоучредената коалиция в 
Пловдив са присъствали само трима социалисти, като един от 
тях е вече бившият член Йордан василев. "не може със стари 
муцуни да се правят нови политики, хората искат нови лица и 
това ние го предлагаме", подчерта Петков.

"Служебните министри и медиите да не се на-

месват пряко в предизборната кампания. те не са 
спирали да правят това, като започнете от атанас 
Пеканов, през крум Зарков, явор гечев, които 
дават оценки на политическите партии", призова 
членът на нС на бСП георги Свиленски.

"Мечтата на много хора, които не искат 
българия да се развива по демократичен път и 
всеки българин да се чувства достойно, е бСП 
да я няма. вероятно кирил Добрев със своето 
изказване се присъединява към тези хора. това е 
битка, която водим от много години, но ние по-

казахме, че българия има нужда от лява партия, 
а и българските граждани показват, че подкре-

пят политиката на бСП", коментира Свиленски. 
По думите му 14 души не са изключени от бСП 
заради критики към ръководството и корне-

лия нинова, а за хулигански прояви и уронване 
престижа на партията по време на най-висшия 
й форум.

"ние не сме срещу еврото, но сме казали, 
че българия трябва да влезе в еврозоната тога-

ва, когато е готова. но не сме готови не заради 

неприети закони, а заради високата инфлация и 
непокриването на критериите, се потвърди пре-

ди 3 дни", посочи Свиленски.
той очаква на организирания от бСП рефе-

рендум против джендър идеологията в българ-

ските училища хората да покажат своето отно-

шение към нея. "няма как деца до 18 години да 
си сменят пола. няма как на деца до 18 години 
да им се обяснява, че не са момче или момиче, 
а нещо друго. това пълзи в европа и в света и 
ние, като отговорни хора и родители, трябва да 
се противопоставим. в българия вече го има в 
различни учебни материали, където тоалетната 
в детската градина е посочена с три знака, а не с 
традиционните за момче и момиче, а и още едно 
- където едното краче е в панталон, другото е в 
поличка. Десетки граждански организации вече 
се противопоставят", коментира Свиленски.

"Целта ни на изборите е българия да има 
редовно правителство, което да защитава ин-

тересите на българските граждани, а за да има 
такова, бСП трябва да участва в него", посочи 
социалистът.

Нито един социалист 
не е напуснал партията 
в Пловдив

ИванПетков: ГеорГИСвИленСкИ:

Служебните министри 
да не се месят в кампанията

областните съвети на бСП 
в цялата страна продължават 
да провеждат заседания. на 
тях социалистите номинират 
кандидати за народни пред-

ставители и подреждат лис-

тите за предстоящите извън-

редни парламентарни избори 
на 2 април.

гост на социалистите в 
кърджали беше зам.-пред-

седателят на бСП атанас 
Зафиров. По време на засе-

данието бе обсъдена актуал-

ната политическа ситуация 
в страната и региона, при-

етите документи на конгре-

са и предстоящото начало 
на предизборната кампания. 
областният съвет си постави 
за цел бСП да бъде една от 
първите политически сили в 
региона на предстоящия вот. 
беше сформиран областен 
предизборен щаб, в който са 
включени всички общински 
председатели.

За водач на листата отно-

во с най-много номинации бе 
избран Милко багдасаров, 
който поради обществени 
ангажименти отказа участие, 
но стана председател на об-

ластния предизборен щаб. на 
второ място е инж. костан-

тина карабоюкова, областен 
председател на Младежкото 
обединение. 

Социалистите в Стара 
Загора изслушаха отчет за 
свършеното от Пг "бСП за 
българия" и от своя народен 
представител в 48-ото нС 
георги гьоков. "нашата ос-

новна цел е грижата за бла-

госъстоянието на българския 
народ, защото множеството 
кризи доведоха до още по-го-

ляма бедност и все по-голямо 

неравенство. Подсигурява-

не на финансова стабилност 
и развитие на икономиката, 
безкомпромисна борба с ко-

рупцията и гарантиране на 
мир за българския народ и 
защита на националното дос-

тойнство", заяви гьоков. 
областният съвет на бСП 

в кюстендил утвърди проект 
за листата на кандидатите за 
народни представители в 49-
ото нС от бСП. избран бе и 
предизборен щаб за облас-

тта.
и социалистите в бургас 

подредиха листата с канди-

дат-депутатите за областта. 
водачът ще бъде определен 
от националния съвет на 
бСП. на второ място е номи-

ниран Станимир баев, а на 
трето - тодор байчев. в засе-

даниоето на областния съвет 
участва зам.-председателят 
на бСП атанас Зафиров. "ос-

новен акцент в нашата кам-

пания ще бъде социалният 
вектор. Сблъсъкът ще бъде 
между лявото и дясното. бСП 
е единственият изразител на 
лявата идея в политическото 
пространство", заяви той.

левицата в Хасково под-

крепи корнелия нинова и 
провежданата от бСП поли-

тика. бяха разгледани и при-

ети отчетите на председателя 
на бСП в града камен тодо-

ров и народния представи-

тел Смиляна нитова. Соци-

алистите подчертаха силната 
роля на бСП на местно ниво, 
която показва изключителна 
активност. основни акценти 
бяха поставени върху успеш-

ния сигнал до прокуратурата, 
довел до намаляване цената 
на водата и на такса "битови 
отпадъци" за всички хаско-

влии и бизнеса. 
По отношение на наци-

оналната политика на бСП 
бяха изразени положителни 
становища, като социалната 
политика бе отчетена като ка-

тегоричен успех на левицата 
в законодателно отношение. 
грижата за младите семей-

ства, безплатните учебници 
за децата, преизчисляването 
на пенсиите и вдигането на 
МрЗ бяха основни акценти 
и получиха аплодисментите 
на залата. бяха осъдени про-

вокациите на част от делега-

тите на конгреса и гласувана 
декларация за подкрепа на 
силна и социална партия, ко-

ято да бъде обединена.

БСП продължава да реди листите
за предстоящите избори
Социалиститедаватвисокаоценказасвършенотоотлевицатав48-отонародносъбрание
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нерегламентираното 
бутане на стени, изби-

ването на сводове и над-

граждането на жилища 
застрашават конструк-

циите на цели блокове, 
особено по време на зе-

метресения, каквито се 
случиха в турция и Си-

рия, твърди инж. марин 
Гергов пред Economic.
bg. Именно заради това 
трябва да се помисли за 
нормативна промяна, ко-

ято да регламентира, че 
такива дейности могат 
да се правят единствено 
след оглед от инженер и 
със съгласието на етаж-

ната собственост. това 
може да стане с промени 
в Закона за управление 
на етажната собственост, 
твърди експертът.

Според него в цен-

тровете на големите гра-

дове, където има стари 
сгради, но и чисто тър-

говски интерес, са става-

ли такива преустройства, 
а това води до сеизмични 
рискове. Статистика за 
преустройствата трябва-

ше да даде наредбата за 
техническите паспорти, 
казва Гергов.

едропанелните бло-

кове са надеждни сто-

манобетонни сгради, 
които биха могли да 
функционират с векове. 
те нямат точно опре-

делен срок на експло-

атация - 20, 50 или 100 
години. Собствениците 
на апартаменти тряб-

ва да бъдат спокойни, 
ако професионалистите 
в строителния процес 
са си свършили добре 
работата и ако по вре-

ме на експлоатацията 

се полагат грижи. това 
стана ясно от разговора 
на проф. арх. Борислав 
Борисов, зам.-предсе-

дател на камарата на 
архитектите в България 
(каБ), и инж. Георги 
кордов, експерт по об-

следване на строителни 
конструкции и бивш 
научен сътрудник в на-

учноизследователския 
строителен институт 
- нИСИ, по телевизия 
Блумбърг. Панелните 
сгради не са рискови по 
отношение на земетръс, 
обясни Борисов. И даде 
пример, че в рим има 
бетонни сгради, които 
са изградени преди мно-

го векове и в момента не 
представляват риск.

"в миналото цели 
български институти са 
работили целенасочено, 

за да се създадат напъл-

но надеждни сгради. 
По време на мащабното 
панелно строителство 
в България контролът 
беше на много високо 
ниво. ако един пре-

красен проект е 100% 
оразмерен на земетръс, 
но по време на изпъл-

нението строителят е 
допуснал грешки (с ка-

чеството на бетона или 

с връзките между пане-

лите), които са останали 
незабелязани, то тогава 
има някакъв риск, макар 
и много малък", допълва 
Борисов

Двамата събеседници 
не одобряват преустрой-

ството на партерните 
етажи в магазини, които 
се направиха след нача-

лото на демокрацията 
основно в централните 

части на градовете. "По-

падал съм на нерегла-

ментирани промени, 
направени без проектна 
документация. това е 
опасно, защото при за-

сягане на строителната 
конструкция обикновено 
се стига до намаляване 
на нейната носеща спо-

собност и устойчивост 
на земетръс", каза инж. 
Георги кордов.

ЕкспЕрт:

Незаконното преустройство  
на жилища заплашва градове
панелнитеблоковеняматточноопределен
срокнаексплоатация

кЗп:

Очакват сериозно поскъпване на газа от 1 юли 

Нарушенията са в грамажа,  
изкуствено високи цени и промоции

Софийският участък  
от „Хемус” с 10 см  
по-тънък асфалт

Служебният министър на регионалното развитие Иван Шишков 
направи нови шокиращи разкрития за качеството на пътното стро-

ителство в България. Потресаващ пример е отсечка от магистрала 
“Хемус”, по която близо една трета от асфалтовия слой е спестен, 
а в замяна на това шлаката в основата е над нормата. Става дума за 
участъка София - Яна.

“При изискване за 28 см асфалт взетите проби са показали нали-

чие между 18 и 21 см, а шлаката в земната основа е в голямо коли-

чество”, обясни Шишков пред нова телевизия. той уточни, че в тази 
част на магистралата строителството е започнало през 2011 г., движе-

нието е пуснато през 2013-а, а разрешението за ползване е издадено 
с 3 години закъснение - през 2016 г. “удивително е, че нито фирмата 
надзорник, нито държавните контролни органи са забелязали, че от-

сечката е изпълнена с огромни икономии на асфалт”, каза Шишков.
министърът даде информация какво предстои за незавършени-

те лотове на “Хемус”: “на 5-и лот ще бъде премахнато незаконното 
строителство, извършено до този момент, и ще бъдат одобрени про-

ектите за 5-и и 6-и лот, за да може да започне строителството там. 
одобрен е подробният устройствен план на 9-и участък. Четвърти 
лот е в капан, тъй като има голям обхват незаконно строителство”, 
посочи Шишков.

той е категоричен, че за отсечките, за които са раздавани аванси, 
индексиране на цените по договорите няма да има. “След като имат 
35% аванс, трябва да продължат да строят. След като са взели аванс, 
а в договорите им няма условия за индексиране, няма как да получат 
такива пари”, заяви министърът.

След разпореждане на 
министерския съвет за-

почнаха проверки по хра-

нителните магазини срещу 
изкуственото завишаване на 
цените.

“от 15 февруари кЗП в 
координация с БаБХ и наП 
започнахме широкомащабна 
кампания във връзка с при-

лагането на нелоялни тър-

говски практики от страна 
на търговците. акцентът е 
върху хранителните вериги, 
с цел предотвратяване из-

куственото завишаване на 
цените. кампанията обхваща 
територията на цялата стра-

на. Проверките засега са на 
много ранен стадий, не може 
да се направи обобщена ин-

формация. За съжаление, се 
наблюдава тенденция, че 
почти няма проверен обект, 
в който да няма констатира-

но нарушение”, каза ангел 
Джалев от комисията за за-

щита на потребителите пред 
“България он ер”.

кЗП проверява всяка ин-

формация, която може да 
заблуди потребителите и 
ги кара да купуват стоки, 
които иначе не биха купи-

ли, ако знаеха реалните им 
качества и стойности. “Сле-

дим промоциите, грамажи-

те. Получаваме сигнали от 
страна на потребителите. 
това е във връзка точно с 
тези промоции, които реал-

но не съществуват и за ко-

ито нашият състав на коми-

сията е обърнал специално 
внимание. 

това е основен проблем 
на пазара, който води до 
едно изкуствено завишава-

не на цените. едно от най-
често срещаните нарушения 
от страна на търговците е 
грамажът, също така цените 
и несъществуващите промо-

ции”, допълни Джалев.
Сред честите нарушения 

той спомена и периодът за 
обявената промоция. “При 
хранителните стоки е по-
специфично, тъй като те 
са по-бързо развалящи се. 

там периодът е по-кратък. 
на всеки гражданин вече е 
ясно, че някъде по веригата 
от производител до крайния 
потребител стоките се оскъ-

пяват неколкократно и нео-

снователно - нещо, което не 
е резултат от икономически-

те инфлационни процеси в 
страната. Инфлацията вече 
забавя своите темпове, раз-

ходите би следвало да нама-

ляват. За съжаление, това не 
се случва. Самите търговци 
признават, че всяка седмица 
цената отива нагоре, което 
не е нормално”, подчерта 
той.

Джалев отбеляза, че пра-

вят проверки и в нехрани-

телните магазини. Попитан 
какви са санкциите, той от-

говори: “когато се устано-

ви, че се прилага нелоялна 
практика от страна на тър-

говец, санкциите достигат 
до 50 000 лв. не може из-

купната цена на млякото да 
бъде под 1 лев, а в магазина 
да стига почти 4 лева.”

За да съществува храни-

лището в Чирен, трябва да се 
нагнетява и добива газ. това 
каза пред “нова нюз” кремен 
Георгиев, председател на асо-

циацията на топлофикацион-

ните дружества в България. 
“Затова към края на отопли-

телния сезон този газ трябва 

да бъде изведен от там. той ще 
излезе и със съответната цена. 
Газът в Чирен не може да се 
продава на ниска цена, защото 
той е нагнетен с цена 2-3 пъти 
по-висока. Цената на газа ще 
влезе в новите цени на абона-

тите на топлофикация. това 
няма как да се избегне, ако 

държавата не намери решение 
като компенсация”, посочи 
той. Според него става дума 
за сериозно увеличение на це-

ната на газа от 1 юли. “Друг 
важен момент е, че решенията 
трябва да се случат при рабо-

тещ парламент”, допълни още 
Георгиев.
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АНАТолИйсТАНКУлов

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА МАЙЧИНИЯ ЕЗИК. 
За първи път се от-
белязва през 2000 г. 
Чества се по иници-
атива на 30-ата Ге-
нерална конференция 
на ЮНЕСКО (1999) с 
цел да се съхранят за-
страшените езици на малките нации и народности. В 
света съществуват около 7000 езика, като почти 96% 
от тях се използват от малка група хора (около 4% от 
населението на планетата).

1677 - УМИРА БАРУХ СПИНОЗА, НИДЕРЛАНД-
СКИ ФИЛОСОФ (Р. 1632 Г.). Заедно с 
Рене Декарт и Готфрид Лайбниц е един 
от великите рационалисти във филосо-
фията на ХVII в. Смята се за основател 
на съвременния библейски критицизъм. 
Неговият магнум опус е “Етика”.

1848 - КАРЛ МАРКС И ФРИДРИХ ЕНГЕЛС ПУБ-
ЛИКУВАТ КОМУНИСТИЧЕСКИЯ МАНИФЕСТ. 
Едно от най-значимите поли-
тически философски произве-
дения. В предговор към немско-
то издание от 1883 г. Енгелс 
заявява, че манифестът е дело 
основно на Маркс. В него фи-
лософът изказва и твърдения относно Втория райх и 
възможността от евентуална война на народите.

1911 - В ДУПНИЦА СЕ РАЖДА ЛЕО КОНФОРТИ, 
ДРАМАТИЧЕН АРТИСТ (УМИРА 1970 Г.). Един от 
първите ни изявени естрадни изпълните-
ли. Заедно с Димитър Бочев създава пър-
вата оригинална творба на българския 
телевизионен театър - “Последна нощ”, 
излъчена на 15.X.1960 г. Участва във фи-
лмите “Хитър Петър”, “Любимец 13”, 
“На всеки километър” и др.

1916 - НАЧАЛО НА БИТКАТА ПРИ ВЕРДЮН, 
ЗАВЪРШИЛА С НАД ЕДИН МИЛИОН ЖЕРТВИ. 
Сражението между 
армиите на Франция 
и Германия е едно от 
най-продължител-
ните и кръвопролит-
ните, известно като 
“месомелачката”, 
през Първата светов-
на война (1914-1918). Завършва без някоя от страните 
да получи надмощие.

1974 - УМИРА ЛАМАР, БЪЛГАРСКИ ПОЕТ (Р. 
1898 Г.). Истинското му име е Лалю Ма-
ринов Пончев. Председател на Печатар-
ския съюз, основател и пръв главен редак-
тор на в. “Ехо”. Автор е на стихосбирки, 
сборници със стихотворения, книги за 
деца и юноши и поеми.

1984 - УМИРА МИХАИЛ ШОЛОХОВ, РУСКИ ПИ-
САТЕЛ (Р. 1905 Г.). Най-по-
пулярните му произведения 
са романите “Разораната 
целина” и “Тихият Дон”. 
С втория става лауреат 
на Нобелова награда през 
1965 г. По време на Втора-
та световна война е военен 
кореспондент на в. “Правда”, публикува и глави от 
новия си роман “Те се сражаваха за Родината”. След 
войната излиза разказът му “Съдбата на човека”.

2014 - УМИРА ДЖОКО РОСИЧ, БЪЛГАРСКИ АК-
ТЬОР ОТ СРЪБСКИ ПРОИЗХОД (Р. 1932 Г.). Играл 
е в над 110 филма - български 
и чужди продукции: “Смърт 
няма”, “Осмият”, “Баща ми 
бояджията”, “Зарево над Дра-
ва”, “Сватбите на Йоан Асен”, 
“Войната на таралежите”, 
“Адаптация”, “Капитан Петко войвода”, “Хан Аспа-
рух” и др. Носител на много отличия и награди.

Побелигащи
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Мая ЙОВАНОВСКА

Стотици абонатни 
станции в София може 
да отчитат грешно. При-

знанието идва не откъде 
да е, а от представи-

тел на асоциацията на 
топлофикациите през 
миналата седмица. Ден 
по-рано омбудсманът 
Диана ковачева поиска 
специализирана провер-

ка в абонатните станции 
заради зачестилите жал-

би срещу високите смет-

ките за парно в София. 
Според нея две трети от 
уредите не са проверя-

вани регулярно и затова 
може да отчитат греш-

но. а ако има някакви 
неточности, някакви от-

клонения - значи някой 
е ощетен, някои е пре-

цакан. ама все не ми се 
вярва “топлофикация” 
да е прецакала себе си. 
Поне досега такъв филм 
не сме гледали.

Проверка вече се 
прави от Държавна-

та агенция за метро-

логичен и технически 
надзор и резултатите 
от нея се очакват през 
март. въпросът е защо 
за такова измерване 

трябваше намеса от 
омбудсмана. След като 
по закон задължение-

то за такава проверка е 
на топлофикационно-

то дружество. Защото 
топломерът е кантарът, 
на който търговецът, 
в случая “топлофика-

ция”, измерва едини-

цата продукт, който ни 
продава. уредите в або-

натните станции трябва 
да се проверяват поне 
веднъж на 2 години, а 
тези в апартаментите - 
на всеки пет. 

Защо от “топло-

фикация” се правят на 
ощипани и го играят 
ни лук яли, ни лук ми-

рисали. не разбраха ли 
толкова години, че хо-

рата, дето се отопляват 
с парно и ползват топла 

вода, това живо ги въл-

нува, след като цените 
са вече непоносими за 
доходите ни. а лично 
представител на бранша 
признава, че има уреди, 
които отчитат грешно. 
твърди се, че топлофи-

кациите извън София 
не си позволявали да не 
проверяват топломери-

те навреме, защото кли-

ентите могат да откажат 
да плащат. 

Свидетели сме на 
поредната наглост на 
“топлофикация Со-

фия”. Ще бъде инте-

ресно дали и как ще 
бъде санкционирана, 
ако проверяващите все 
пак успеят да хванат 
нарушенията, за които 
всъщност вече чухме 
признание.

От стр. 1

За десет години ни-

кой не обезпечи техни-

чески 110 от общо 250 
км на границата. никой 
не задава въпроси защо 
не са оправени пъти-

щата около граничната 
бразда. както и защо 
2000 гранични поли-

цаи бяха съкратени. 
Съучастник на ГерБ е 
и прокуратурата, която 
продължава да си затва-

ря очите за евентуални 
злоупотреби при строи-

телството на гранична-

та ограда, за което БСП 

сигнализира преди пет 
години...

от няколко месе-

ца начело на държава-

та са нови хора, които 
се хвалят колко добри 
професионалисти са. 
резултатът обаче е ну-

лев. Само с оправда-

ния, празни приказки, 
хленчене и обвинения 
проблемът няма да се 
реши. нужни са крути 
мерки, решителност и 
безкомпромисност, за 
да бъде изтръгнат коре-

нът на злото.
на фона на всичко 

това екзотично звучи 

идеята държавата да 
плаща на трафиканти на 
хора, за да предават на 
полицията желаещите 
да влязат в България не-

легални мигранти. този 
подход, съчетан с про-

мяна в законите, нама-

лил бежанския натиск 
към Гърция, твърдят 
експерти. Добре, но са-

мото публично оповес-

тяване на предложение-

то вече го е прецакало...
По стар обичай вла-

стите не се учат от сво-

ите и чуждите грешки и 
нямат памет за случи-

лото се. като че ли и се-

гашната власт се смята 
за имунизирана срещу 
кризи и проблеми. и ако 
все пак някога признаят 
за тях, май го правят, 
за да драматизират със 
задни мисли и цели. За-

щото, докато мигранти-

те се увеличаваха и бяха 
засичани навсякъде - на 
магистрала “тракия”, в 
села и паланки, в центъ-

ра на София, все повече 
стават въпросите какво 
всъщност правят Мвр, 
“Гранична полиция”, 
ДанС, армията, служ-

бите, правителството. 
а отговори няма...
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n Проф. Дуранкев, труд-
но можем да говорим за ста-
билност и растеж, когато 
цените на основните стоки 
ужасяват хората. Това при-
зна наскоро и служебният 
министър-председател Гъ-
лъб Донев. Съществува ли 
механизъм за хармонизация 
между растежа и цените 
на стоките? Защото пра-
вителството предприе един 
такъв, ама не виждаме ре-
зултати.

- точно тази възлова точка 
се изплъзна в решенията на 
предишното нС, тъй като то 
трябваше да постави въпроса 
ребром и да го реши по кате-
горичен начин, а именно - рас-
тежът на доходите, не само на 
работните заплати, а въобще 
на доходите на хората, особе-
но в т.нар. най-долна група, 
които са над 700-800 хиляди 
души. и тук възможностите 
са ограничени, и проблемът с 
работната заплата е отложен 
за 1 януари от следващата 
година, въпреки че е напъл-
но възможно следващото нС 
да промени и този проблем, 
който възниква. но това, ко-
ето е във възможностите на 
служебното правителство, 
е, доколкото може, по мора-
лен начин да преразпределя в 
рамките на закона доходите и, 
разбира се, да се вслушва, как-
то древните римляни са казва-
ли, в гласа на народа. народът 
категорично се разграничава в 
голяма степен от политическа-
та класа, защото всички соци-
ологически изследвания, а те 
не са едно или две, показват, 
че българският народ е против 
войната, той е за мирно реше-
ние, а не за безкрайна война и 
битка до последния украинец, 
до победа. 

второто е за справедливо 
разпределение и преразпре-
деление на доходите така, че 
да бъде решен проблемът с 
инфлацията и този проблем 
да бъде забравен. и съответ-
но има работа с икономиче-
ски растеж, който да бъде 
догонващ другите страни от 
гледна точка на икономиче-
ско развитие, БвП на човек 
от населението и, разбира се, 
справедливо разпределение 
на доходите, въпреки че в ус-
ловията на пазарна икономика 

работните заплати се тълкуват 
като разходи, което означава, 
че те трябва да бъдат ограни-
чавани от страна на работода-
телите - конфуз, който непре-
къснато тлее през последните 
почти 30 години. Работодате-
лите са категорично против 
всякакво повишаване, даже с 5 
стотинки, на работните запла-
ти, но никога не казват какво 
става с растежа на техните пе-
чалби. този въпрос също ще 
трябва да се решава донякъде 
в следващото народно събра-
ние. Скептичен съм в това 
отношение, тъй като голямата 
част от евентуално влизащите 
в следващото нС ще бъдат 
ясно изразени десни и десно-
центристки партии, т.е. печал-
бите над всичко, а работните 
заплати - кой както може да се 
оправя.

n Как може едно прави-
телство, дори и служебно, 
да балансира между доходи, 
инфлация и растеж, след 
като у нас тази пропорция е 
в пъти в полза на инфлация-
та? 1,4% е растежът. Про-
гнозно инфлацията за т.г. се 
очаква да намалее два пъти, 
а икономическият растеж 
- три пъти. Нещо не излиза 
математиката.

- отличен въпрос. нека да 
разровим целината още по-на-
дълбоко, както се казва. голя-
ма част от растежа се дължи 
на военната индустрия, това 
не е тайна - 6, 7, 8 милиарда 
никак не са малко. всеки про-
дукт от военната индустрия 
няма пряка потребителска 
възвращаемост. това са до-
ходи, голямата част от които 
отиват в няколко хиляди или 
да кажем няколко десетки хи-
ляди, но не в милионите, ко-
ито се трудят в икономиката. 
и това няма да се почувства. 
освен това служебното прави-
телство няма правомощия да 
променя и да преразпределя 
доходите, освен в рамките на 
закона за държавния бюджет, 
който е гласуван и е приет, и 
в това отношение ще трябва 
да балансира най-вече с т.нар. 
капиталови разходи. вероятно 
вече го прави, няма данни още 
за януари, но капиталовите 
разходи се прехвърлят от еди-
ния в другия джоб, използват 
се като текущи разходи, като 
възможности за повишение, 
даже може би за плащане на 
част от пенсиите. 

и, разбира се, големите 
очаквания какво ще се случи 
след 1 април, т.е. на 2 април 
- знаменателна дата, и дали 
след 1 май ще има редовно 
правителство, което може 
да си позволи да промени на 
полугодието самия държавен 

бюджет. но нека да подчертая 
още нещо. този прогнозен рас-
теж съвсем не е сигурен. ес-
тествено, след случаите, които 
станаха със “Северен поток” 
1, “Северен поток” 2, крим-
ския мост, могат да се очакват 
доста неприятни изненади от 
страна на Руската федерация 
и на нейните поддръжници, 
които могат да дръпнат евро-
пейския съюз доста по-назад. 
и освен това тази тиха търгов-
ска война, която се води меж-
ду еС и СаЩ - разбира се, 
СаЩ гледат националния си 
интерес, но планът “Байдън” 
дава такива субсидии, такава 
мощна подкрепа на голяма 
част от американските корпо-
рации, които еС не може да си 
позволи. европейската иконо-
мика може да мине накрая на 
годината даже на отрицате-
лен растеж. това ще е голяма 
беда, защото всяко задържа-
не на растежа и на доходите, 
включително и в България, е 
предпоставка за неприятни 
социални вълнения.

n Все пак няма ли паза-
рен натиск за вдигане на за-
платите?

- има натиск за вдигане на 
печалбите и той се усеща във 
всеки магазин, защото една 
справедлива печалба е 8-10% 
рентабилност, а изчисления-
та показват, че, първо, имаме 
много нараснала рентабил-
ност и, второ, силно влошено 
качество, особено при хра-
нителните продукти, произ-
веждани в България - мляко, 
сирена, кашкавали, колбаси. 
Двоен удар е нанесен на бъл-
гарските домакинства - ед-
новременно растящи цени с 
нарастващи заплати и, второ, 
едновременно намаляващо ка-

чество на голяма част от про-
дуктите с намаляващи доходи. 
това е големият проблем, това 
е големият конфуз на Бълга-
рия. наричахме го навремето 
двойно наказание на българ-
ския народ. изглежда, че ми-
налата година и сегашната го-
дина продължението ще бъде 
неприятно.

n Има ли решение?
- Решението е или прави-

телството да промени прави-
лата на играта, т.нар. комисии 
за защита на конкуренцията, 
за защита на потребителите да 
започнат да работят, не просто 
като регистратори, и прави-
телството не просто да съоб-
щава какви цени има и какво 
е станало с цените, а да се по-
стъпи много по-смело, като, 
например, решенията, които 
Рузвелт проведе в неговата 
програма New Deal, след това 
кенеди, която проведе. Също 
така и някои от решенията, 
които работеха в България, 
включително с твърди цени 
или твърди декларирани тава-
ни на цените при обосновани, 
разбира се, печалби, не повече 
от 8-10% рентабилност. иначе 
решението е ясно - богатите 
стават все по-богати в Бълга-
рия, милионерите растат всеки 
месец с десетки, милиардерите 
също са доста, а обикновените 
хора, когато не могат да на-
мерят своя поминък тук, кой-
то да осигури добро жизнено 
равнище, хващат самолетите, 
колите и заминават там, къде-
то ги търсят. 

Само да кажа, че в евро-
пейските страни, които са от 
т.нар. развит тип, в момента 
има недостиг на няколко де-
сетки милиона работници и 
специалисти. Прогонваме се 

демографски, ще пострадаме 
по този начин икономически 
и ще останат само печалбите. 
това не е най-доброто реше-
ние за нашата страна.

n Как изглежда задача-
та и как изглежда решени-
ето й?

- задачата е с много неиз-
вестни, защото сме оголени от 
гледна точка на демографската 
система. При нея имаме спад 
на раждаемостта, увеличение 
на средната продължителност 
на живота и бягство на почти 
1 милион българи към стра-
ните, където има по-висока 
диференциална работна за-
плата. това е диференциална 
рента за тях и, разбира се, по-
добри условия на живот. тази 
задача всъщност е нерешима, 
тъй като еС не си поставя за-
дачата за едно догонващо и 
даже изпреварващо развитие 
на по-слаборазвитите страни. 
Погледнете трагикомедиите 
- не само България е такава 
демографски. това са Литва, 
Латвия и естония. Погледне-
те сега какво става с украйна. 
голяма част от тези, които са 
бежанци, едва ли ще се вър-
нат в родната си страна даже 
при прекратяване на военните 
действия. това е благодат и за 
германия, и за Полша, за дру-
гите държави, където има не-
достиг на работна сила, а явно 
- и в България. така че 27 стра-
ни са като един оркестър от 27 
музиканти, където не е ясно 
какъв е диригентът и е ясно, 
че всеки изпълнява собствена 
мелодия, национална, и гледа 
да придърпа чергата към себе 
си, колкото може по-добре. 

Със съкращения

Проф.БоянДуранкев:

Задържане на доходите 
може да доведе до 
социални вълнения*
Иманатискзавдиганенапечалбитеитойсеусещавъввсекимагазин,казваикономистът

  ᄑ
 

Интервю на Цоня СЪБЧЕВА, 
Радио “Фокус”

* Заглавията са 
на редакцията
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Осъдиха Русия, насъРчиха наТО, 
пОдкРепиха укРайна с ОРъжия

когато чуя да се го-
вори за смяна на режима 
в русия, винаги питам: 
кой режим ще сменяме? 
кое ръководство? През 
последните десет години 
имаше много опити за 
смяна на режима и всич-
ки завършиха с провал. 
като имаме предвид ге-
ографията, ще трябва да 
преговаряме, и в същото 
време да помним едно: 
тези хора, този режим, 
техните мечти ще останат 
непроменени. и трябва да 
им се предложи нова нор-
малност, която да е при-
емлива и за тях, и за нас. 

все още не е настъ-
пил часът на диалога с 
Москва. не може да има 

мир в украйна, докато 
русия не бъде победена. 
тя е обречена на пора-
жение в бъдеще, защото 
руската агресия не само 
консолидира украинска-
та държавност, но прину-
ди финландия и Швеция 
да кандидатстват за член-
ство в нато, а европей-
ците - да мислят повече 
за отбраната.

Много хора се питат 
дали военната помощ за 
украйна носи риск от ес-
калация на конфликта. Ще 
кажа така: няма безриско-
ви варианти. но рискът от 
победа на Путин е много 
по-висок.

има три поуки за 
алианса: Първо, нато 
всестранно ще подкрепя 
украйна, за да не допусне 
русия да победи. второ, 
нато трябва да се въо-
ръжава и да модернизира 
армиите си. трябва да ук-

репваме връзките между 
европейските страни и 
СаЩ, готвейки се за кон-
фронтация с русия. трето, 
ще укрепваме защитата си, 
и най-вече инфраструкту-
рата, киберсигурността и 
информационната сфера.

На стр. 9

  �
Диляна 
ГАЙТАНДЖИЕВА*

пентагонът поръчва 
боеприпаси с обеднен уран

* Диляна Гайтанджиева е разслед-

ващ журналист и създател на сайта 
“Обективно.БГ”. Работила е като 
военен кореспондент в Сирия, Либия 
и Газа. Докато отразява войната в 

Сирия, документира военни престъ-

пления и публикува документи за 350 
дипломатически полета с оръжие, ко-

ето достига до терористични органи-

зации в Сирия и Йемен.

Пентагонът е обявил феде-
рална поръчка за доставката на 
муниции с обеднен уран, става 
ясно от документи, публикувани 
в регистъра за федерални поръч-
ки на правителството на СаЩ. 
Мунициите са за въоръжаване на 
танковете “ейбрамс”. такива му-
ниции с обеднен уран СаЩ вече 
използваха във войните в бивша 
Югославия и ирак, въпреки теж-
ките последици от радиацията 
за местното население. Белият 
дом отказа да отговори дали ще 
прати на украйна боеприпаси с 
обеднен уран.

КонференциятавМюнхенстанатрибунал:

френсКиятпрезидентеМанюелМаКрон:

искахме да сменим режима в Москва

КОМЕНТАР: Макрон публично признава за 
външни опити за смяна на властта в Москва. При-

знанието е без прецедент и дава нови аргументи на 
руската страна, която твърди, че финансираните 
от Запада неправителствени организации са “чуж-

дестранни агенти за подривна дейност”.  

ГенералниятсеКретар
нанатоЙенсстолтенберГ:

войната в украйна повече не може да 
продължи. китай зачита териториалната 
цялост и суверенитета на всички страни. 
Ще продължим да отстояваме позицията 
си на международни конференции като 
тази, но трябва да решим какви усилия 

можем да положим, за да сложим край 
на тази война.

тайван никога не е бил и никога няма 
да бъде независима държава, това е част 
от китай. С действията си сепаратистите 
застрашават нашия суверенитет.

Войната не може да продължи
бившиятКитаЙсКи
външенМинистървани:

кремъл не бива да победи

трябва да удвоим военната подкрепа 
за украйна, за да й помогнем да отблъс-
не руската инвазия.

Ще продължим с масираната подкре-
па за украйна, за да провалим империа-
листическите планове на Путин. време 

е да ускорим това, защото украйна има 
нужда от материали за оцеляването си.

Планираме да ускорим производ-
ството на стандартно въоръжение, като, 
например, боеприпаси, от които киев 
отчаяно се нуждае. 

председателятнаеК
урсулафондерлаЙен:

путин е империалист

КОМЕНТАР: Това е най-войнственото изявление на шефа на Европейската 
комисия, което е сигнал за милитаризацията на ЕС, водеща до засилване на оръ-

жейните доставки за украинската армия и ескалация на конфликта.

КОМЕНТАР: Всъщност Столтенберг внушава, че за НАТО рискът от еска-

лация на украинската война е несравним с риска от победа на Русия. Означава ли 
това, че за НАТО Трета световна война е по-добър вариант, отколкото победа 
на Русия в Украйна?

КОМЕНТАР: Никога досега Китай не е наричал Специалната военна опера-

ция война. Какво ли означава промяната в китайската лексика: дистанциране от 
Москва или имитация на несъгласие с Русия, докато Пекин се опитва да нормали-

зира отношенията със САЩ, а китайската армия готви военно решение на Тай-

ванския въпрос?
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накратко

снимкибта

На многохиляден протест в столицата Кишинев молдовците изразиха недоволството си от прозападното 
правителство и ниския стандарт на живот, високите сметки за ток и растящата инфлация

Байдън изненадващо
пристигна в Киев
ВашингтонискаотУкрайнаспешенконтраудар,
защотовоеннатапомощнаЗападаможедабъденамалена

Президентът на САЩ 
Джо Байдън изненадващо 
пристигна в киев, предаде 
украинското издание “Стра-

на”. Байдън и украинският 
президент володимир Зелен-

ски бяха на площада до ка-

тедралата “Свети Михаил”, 
която принадлежи на раз-

колническата православна 
църква на украйна. в кана-

ла телеграм изданието пуб-

ликува няколко видеоклипа, 
показващи, че лидерите на 
двете страни напускат тери-

торията на манастира, а след 
това посещават близкия па-

метник на загиналите в Дон-

бас украински войници. в 

същото време звучи сирена 
за въздушна атака. По-късно 
Зеленски публикува снимка 
в телеграм с ръкостискане 
с Байдън, който носи врато-

връзка с цветовете на укра-

инското знаме. това е пър-

вото посещение на Байдън 
в украйна, откакто е прези-

дент на САЩ. Предишните 
съобщения гласяха, че той 
няма да посети украйна на 
път за Полша.

вашингтон е настоял 
киев да премине в настъп-

ление и е предупредил за на-

маляване на военната помощ 
от европейските страни. 
това съобщи американският 

в. “Политико”, позовавай-

ки се на свои източници, 
цитирани от БГнеС. “тъй 
като боевете продължават, 
от двете страни на Атлан-

тическия океан съществува 
страх, че Русия стабилизи-

ра положението, украйна 
може да бъде победена в ня-

колко области на изток и юг, 
а трансферите на оръжия от 
Запад ще се забавят”, отбе-

лязва вестникът. 
“Администрацията на 

Байдън спешно поиска от 
Зеленски да консолиди-

ра постигнатите успехи и 
може би да предприеме свой 
собствен контраудар”, се 

казва в публикацията. Бели-

ят дом, според редица длъж-

ностни лица, също е казал 
на служители на Зеленски 
да се подготвят за настъпа-

телна операция сега, когато 
военната помощ от вашинг-

тон и европа тече свободно, 
понеже има опасения, че 
подкрепата от европейските 
съюзници на украйна може 
да бъде ограничена.

в Белия дом се опасяват, 
че изпращането на пове-

че помощ на киев може да 
бъде спряно от републикан-

ците, контролиращи кама-

рата на представителите, се 
отбелязва в публикацията.

външните министри на еС съгласуваха в Брюксел десети 
пакет санкции срещу Русия. Спира се износът на електроника и 
стоки с двойна употреба на стойност 11 млрд. евро.

констатира се все повече несъгласие по някои потенциални 
обекти на ударите. в общността са се отказали да приемат огра-

ничения върху руските диаманти и ядрен сектор.
Според председателя на европейския съвет Шарл Мишел 

вече са въведени всички основни санкции срещу Русия, а нови-

те пакети “затягат примката”, затруднявайки заобикалянето на 
вече въведените мерки.

новите санкции трябва да влязат в сила на 24 февруари - го-

дишнината от началото на военната операция в украйна.

управляващата в турция Партия на справедливостта 
и развитието (ПСР) засега няма планове да отлага избо-

рите, съобщи в. “Джумхуриет”. в партията на президента 
Реджеп ердоган се обсъжда дали висшата избирателна 
комисия (вИк) би могла да организира вота в засегнатия 
от земетресението район. Според информации оценките, 
направени след консултации с вИк, показват, че избо-

рите могат да се проведат на 14 май, ако бъде осигурена 
нужната техническа инфраструктура. Представител на 
ПСР заявил пред Би Би Си, че не се предвижда промяна 
в датата на вота. Самият ердоган държи изборите да бъ-

дат на 14 май.

Новозеландски военни и доброволци 
разнасят помощи за пострадалите 
от циклона Габриел. Предполага се, 
че нанесените от стихията щети 
са съизмерими с тези на бедствието 
Бола през 1988 г. и могат да 
надхвърлят 8 милиарда щатски 
долара

В Турция гласят
избори на 14 май

Готвят нови санкции 
срещу Русия

Мексико национализи-

ра находищата си на литий 
и ще монополизира доби-

ва му. Със специален указ 
президентът на страната 
Андрес Мануел Лопес об-

радор разпореди металът, 
критично нужен за произ-

водството на батерии и за 
съвременните технологии, 

включително военни, да 
служи най-вече за доброто 
на нацията.

“нека народът бъде 
собственик на този стра-

тегически минерал. нито 
китай, нито САЩ, нито 
Русия, нито представители 
на други чужди страни ще 
експлоатират лития ни”, 

заяви обрадор в град Ба-

кеделачи, около който се 
намира най-голямото нахо-

дище в страната.
едва 23 страни по света 

имат доказани находища 
на литий. Според мекси-

канското Министерство на 
енергетиката страната е на 
10-о място по запасите на 

този метал в света.
Литият се добива глав-

но в Южна Америка и Ав-

стралия. в Русия също има 
огромни находища, но са 
слабо разработени. китай 
обаче като основна прера-

ботваща страна доминира 
в световната верига за дос-

тавки.

Мексико национализира находищата на литий

Стачки обхванаха 
Великобритания

Във Великобритания стачките на 
здравните работници ще стават по-
интензивни през следващите седмици. 
Вече стачкуваха около 11 000 параме-
диците в Уелс и в седем от общо де-
сетте служби на Бърза помощ в Ан-
глия. Голяма тридневна стачка от 1 
до 3 март планират медицинските 
сестри. Протест на британската 
гранична полиция принуди път-
ниците да чакат няколко часа на 
граничните пунктове на брега на 
Ламанша.

Италия на прага 
на нов период на суша

Тази зима снеговалежът в Алпи-
те бе по-малко от половината от 
нормалния за сезона. Италианските 
реки и езера страдат от сериозна 
липса на вода, особено в северната 
част на страната. По, най-дългата 
река в страната, има 61% по-малко 
вода от нормалното по това време 
на годината.

Лавини взеха 19 жертви 
в Таджикистан

Броят на жертвите на лавини 
през последните дни в Таджикис-
тан достигна 19, съобщиха мест-
ните власти. От 15 до 19 февруари 
са регистрирани 200 лавини, седем 
свлачища и шест срутища. Най-бе-
дната от бившите съветски репу-
блики в Централна Азия е уязвима за 
подобни бедствия.

36 загинали от проливните 
дъждове в Бразилия

Проливни дъждове са причини-
ли наводнения и свлачища, отнели 
живота на 36 души в северната 
част на бразилския щат Сао Пауло. 
Броят на жертвите може да се 
увеличи. Правителството на щата 
съобщи, че валежите в региона са 
надхвърлили 600 мм за 24 часа - едно 
от най-големите количества дъжд, 
падали някога в Бразилия за толкова 
кратък период от време.

Акула уби турист 
край Нова Каледония

Aкула уби австралийски турист 
край бреговете на френската ти-
хоокеанска територия Нова Кале-
дония. 59-годишният мъж плувал 
на около 150 метра от брега на по-
пулярен плаж в Нумеа, когато бил 
нападнат. Той бил ухапан няколко 
пъти от акулата. Туристът почи-
нал на място от тежките рани. 
Това е третото нападение на акула 
в рамките на три седмици.
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Според документите на 14 декем-
ври миналата година Пентагонът е 
обявил поръчка за производството 
на M829A4 Cartridges, 120mm, Armor 
Piercing, Fin Stabilized, Discarding 
Sabot with Tracer (APFSDS-T). в до-
кументите е посочено, че тези му-
ниции съдържат обеднен уран и ще 
бъдат използвани за танковете “ей-
брамс”. крайният срок за отговор на 
обявлението е изтекъл на 18 януари 
2023 г.

Паралелно с тази поръчка, Пента-
гонът е обявил втора - за доставката 
на обеднен уран за M829A4 от амери-
канската компания Aerojet Ordnance 
Tennessee.

руски дипломати вече предупре-
диха, че ако муниции с обеднен уран 
бъдат доставени с танковете за ук-
райна, Москва ще приеме това като 
“ядрена провокация”.

ръководителят на руската делега-
ция на преговорите във виена за воен-

ната сигурност и контрола над въоръ-
женията константин Гаврилов призова 
Запада да предотврати “ядрени прово-

кации” с танкове “Леопард 2”. 
“Знаем, че танковете “Леопард 2”, 

както и бронетранспортьорите “Брад-

ли” и “Мардър”, са въоръжени с бро-
небойни снаряди с уранови бойни 
глави. използването им води до за-
мърсяване на района, както стана в 
бивша Югославия и ирак. в случай, 
че такива боеприпаси за произведени 
в страни от нато танкове бъдат до-
ставени на киев, ние ще считаме това 
за използване на “мръсна бомба” 
срещу русия с всички последствия, 
които произтичат”, каза Гаврилов на 
заседание на организацията за сигур-
ност и сътрудничество в европа.

войната на Путин сре-
щу украйна показа слабо-
стите на нато. За пове-
чето от тях са отговорни 
европейците. кои са ос-
новните недостатъци?

на първо място това 
е наличието на много 
и различни оръжейни 
системи, съвместими 
помежду си, както и го-
лям брой танкове, които 
години наред украсяваха 
статистиката, но не са в 
оперативна готовност.

войната разкри още 
една слабост - липсата на 

достатъчно боеприпаси.
ако нато бе частен 

концерн, вероятно щеше 
да е фалирал. в алианса 
има разпоредби за за-
дължителните запаси от 
муниции, но никой, ос-
вен СаЩ, не ги спазва. 
нито една държава в еС 
не разполага с муниции, 
достатъчни и за седмица. 
а нападението на русия 
срещу украйна на 24 
февруари 2022 г. не из-
ненада нато. Дни пре-
ди войната Столтенберг 
отправи предупреждение 
към кремъл и обяви, че 
нато ще направи всич-
ко необходимо, за да за-
щити своята територия. 
но тази гаранция се от-
нася само за държавите в 

алианса. 
Стратегията ни из-

държа и нато запази 
единството си, обаче ня-
кои страни от източна 
европа желаят да видят 
по-силно ангажиране 
срещу русия. обичайни-
те заподозрени - ердоган 
и орбан, понякога зае-
маха различни позиции. 
все пак алиансът остана 
сравнително единен.

“ако има някаква 
поука, това е необходи-
мостта от общи стандар-
ти за оръжията и боепри-
пасите в европа”, заяви 
германският министър 
на отбраната Борис 
Писториус на срещата на 
нато в Брюксел.

До момента подобни 
намерения често се про-
валяха заради различни-
те национални интереси. 
27-те министри на отбра-
ната в еС предпочитат да 
поръчват танкове, гауби-
ци и автомати от своите 
собствени марки и ком-
пании. Защото, когато 
говорим за политиките в 
областта на въоръжени-
ето, всички в еС дърпат 
чергата към себе си...

Пентагонът поръчва 
боеприпаси с обеднен уран
Рускидипломатипредупредиха,
чеакотакивамунициибъдатдоставени
станковетезаУкрайна,Москваще
приеметовакато„ядренапровокация”

Дали немските танкове “Леопард 2”, 
които скоро пристигат в Украйна,  
ще са въоръжени с бронебойни 
снаряди с уранови бойни глави

Американските танкове “Ейбрамс” едва ли скоро ще се появят  
в Украйна поради сложното им обслужване. Но е сигурно,  
че те могат да използват муниции с обеднен уран

ХелгаШМид,аРд:

Войната и 
слабостите 
на НАТО
акобечастенконцерн,
пактътвероятнощешедаефалирал

“Съединените щати 
подкрепят ударите на 
украйна срещу военни 
съоръжения в крим”, за-
яви заместник държавни-
ят секретар на СаЩ по 
политическите въпроси 
виктория нюланд по 
време на публична дис-
кусия.   

“това са законни цели, 
украйна нанася удари по 
тях и ние ги подкрепяме”, 
каза дипломатът, имайки 
предвид руските воен-
ни съоръжения в крим. 
“украйна няма да бъде 
в безопасност, ако крим 
не бъде поне демилита-
ризиран”, аргументира се 
нюланд. 

Заместник държав-
ният секретар отхвърли 
многократните опити на 
водещия на дискусията 
- пенсионирания амери-
кански дипломат арън 
Милър, който посочи, че 

крим е “червена линия” 
за Москва.

нюланд смята, че 
след окупацията на крим 
русия е превърнала по-
луострова в свой военен 
плацдарм, разполагайки 
там бойни съоръжения, 
оръжейни складове и ко-
мандни центрове, които 
заплашват и ще заплаш-
ват украйна, докато са 
там.

“не мога да предпо-
лагам къде ще се бият 
украинците. или как ще 
действат срещу крим в 
краткосрочен, средно-
срочен и дългосрочен 
план. ние смятаме крим 
за украйна”, рязко реаги-
ра нюланд.

веднага след това до-

бави, че украйна не е в 
състояние да съществува 
при сегашното присъст-
вие на руски войски на 
нейна територия. Според 
нея, дори ако конфликтът 
бъде замразен, “русия ще 
се върне и след почивка 
ще се възстанови”...

“изявленията на вик-
тория нюланд, принад-
лежаща към “ястребите” 
в американската полити-
ка, отново изтъкват ро-
лята на вашингтон като 
основен провокатор на 
международно напреже-
ние”, заяви прессекрета-
рят на руския президент 
Дмитрий Песков в ин-
тервю за телевизионното 
предаване “Москва. кре-
мъл. 

ВиктоРия
НюлаНд:

КОМЕНТАР: Русия тълкува думите на Нюланд като поредното доказател-
ство, че САЩ пряко участват в конфликта. Това не е първият подобен коментар 
на Виктория Нюланд, наскоро тя заяви на брифинг в Държавния департамент, че 
Вашингтон подкрепя желанието на Киев да си върне всички територии. 

Съединените щати бяха крайно предпазливи в коментарите си по темата след 
серията украински удари по военни обекти на полуострова. Защото атака срещу 
Крим може да се разглежда от Русия като преминаване на “червената линия”, 
способна да провокира ескалация, включително със САЩ, чието оръжие вероятно 
би използвал Киев за такова нападение.

Хипотетична намеса на НАТО в Крим, ако Украйна се присъедини към алианса, 
бе използвана от Путин като фундаментален проблем само дни преди руските въ-
оръжени сили да влязат в Украйна.

САЩ подкрепят 
атака срещу Крим
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Париж и Берлин получават почти 
80% от всички безвъзмездни средства от 
еС. Последните данни, публикувани от 
европейската комисия, потвърдиха това. 
През март 2022 г. Брюксел измени пра-
вилата за предоставяне на държавна по-
мощ на страните от еС, за да се справят 
с икономическите последици от конфли-
кта в украйна. в резултат на това Герма-
ния и франция получиха 77% от всички 
одобрени програми.

Германия и франция произвеждат 
42% от общия БвП на еС. в същото 
време през 2022 г. те са получили почти 
80% от всички отпуснати помощи.

франция и Германия се възползваха 
от изменените правила.

Берлин е получил над 356 милиарда 
евро икономическа подкрепа, одобрена 
от европейската комисия, или 53% от 
общата спешна помощ за еС. Париж - 
24%, или 161 млрд. общо 672 милиарда 
евро са отпуснати за съответните про-

грами в европейския съюз.
третото място, далеч след лидерите, 

заема Италия, която получава 51 мили-
арда евро, или 7,65% от общата помощ. 
Четвъртото място е за Дания, която по-
лучава 24 милиарда евро (3,5%). 

въпросът за субсидиите е сред най-

неотложните в еС не само заради вло-
шаващите се отношения с Русия. нов 
източник на безпокойство е Законът 
за намаляване на инфлацията в САЩ. 
той въвежда огромен данъчен кредит и 
програма за директно възстановяване, 
която подкрепя "зелените технологии" 

в Съединените щати.
Разпределението на субсидиите 

не отразява приноса на най-развитите 
страни към европейската икономика. 
По данни на евростат, страната с най-
голям обем на производство в еС е 
Германия, която представлява 27% от 
общия обем на продадените продукти в 
еС през 2021 г. Следват Италия (16%), 
франция (11%) и Испания (8%).

Излиза, че помощта, предоставена 
на Париж и Берлин, надхвърля тяхната 
роля в общото европейско производство. 
Германия и франция дават 38% от про-
мишленото производство. Германия и 
франция представляват 42% от общия 
БвП на еС. в същото време през 2022 г. 
те са получили почти 80% от всички от-
пуснати помощи. тази ситуация говори, 
че Париж и Берлин използват силата си, 
за да получат непропорционална помощ, 
оставяйки най-бедните страни в еС в за-
труднение.

Ако Русия бъде победена, 
това ще доведе до разпадането 
на Руската империя, която вече 
няма да представлява заплаха 
за европа и света, и това ще е 
голяма промяна към по-добро.

Джо Байдън е категоричен, 
че САЩ ще подкрепят украй-
на. в същото време той е пре-
дупредил украинския прези-
дент володимир Зеленски, че 
има "червени линии" и трета 
световна война трябва да бъде 
избегната. 

Що се отнася до китай, 
стратегията на президента Си 
Дзинпин за "нулев ковИД" 
разклати доверието в кому-
нистическата партия. Затова 
настоящата ситуация дава 
всички предпоставки за смяна 
на режима или за революция. 

но това е само началото на 
един непрозрачен процес, чи-
ито последици ще се усетят в 
по-дълъг период от време.

в краткосрочен план Си 
вероятно ще остане на власт, 
защото има твърд контрол 
върху всички инструменти за 
репресия. но Си няма да оста-
не на поста доживот. И докато 
е на власт, китай няма да се 
превърне в доминиращата во-
енна и политическа сила, към 
която той се стреми.

По територия Русия е най-
голямата държава в света, а 
китай е втората по големина 
икономика в света. тези две 
страни са в групата от затво-
рени общества, където инди-
видът е подчинен на държа-
вата...

в последно време стана ясно, че Джо Байдън 
се е пристрастил към свалянето на различни ле-
тящи обекти. вие забелязахте ли? не, не ви се е 
сторило. Миналата неделя 

Пентагонът най-после свали 

този огромен китайски въздушен балон-шпио-
нин, след като той бе успял да събере разузнава-
телна информация за цялата страна - от Алеут-
ските острови до Южна каролина.

Изглеждаше, че всичко е свършило. но 
не! Белият дом съобщи, че изстребители са 
свалили някакъв обект с размерите на авто-
мобил над Аляска. След това американски 
ф-22 свали още един неидентифициран обект 
над територията на канада. А в неделя, на ви-
сочина 6000 метра над езерото Хюрън, ф-16 
унищожи нещо, което по думите на пилота е 
приличало на осмоъгълник. Изглежда това е 
бил същият обект, който предишната вечер 
Пентагонът обяви за 

радиолокационна аномалия 

когато той увисна над Монтана.
И така, какво беше това? какви са тези  обек-

ти? Поне до вчера изглежда никой не можа да 
отговори на този въпрос. Чуйте как шефът на 
Северноамериканското командване на противо-

въздушната отбрана (NORAD) - генерал Глен 
ван Херк, отбеляза многозначително, че прави-
телството на САЩ не изключва и варианта за 
извънземна намеса.

За щастие, това едва ли ще се случи. Амери-
канското правителство 

не вярва в извънземния произход  
на тези обекти

каквито и да са били, те са се придвижвали 
благодарение на въздушните течения. Значи са 
били по-леки от въздуха и следователно не могат 
да навлязат в атмосферата, без да изгорят напъл-
но. несъмнено са били пуснати от Земята. А ние, 
земляните, имаме за това специален термин - ае-
ростат.

ние свалихме тези неща, но нямаме предста-
ва какви са били, откъде са дошли и какво са пра-
вили. ето за какво всъщност говори генералът, 
ето за какво говорят всички те. Може би даже 
не лъжат.

но да не забравяме, че  
администрацията ни организира 

саботажа на „Северните потоци"

който стана най-големият и единствен акт на 
промишлен тероризъм в историята, а и продъл-
жава да лъже за случилото се.

трябва да се отнесем към това напълно сери-
озно. Защото, както неотдавна бе съобщено, ние 
не можем да го потвърдим, но все пак поне един 
от обектите се е оказал

аеростат на Националната 
метеорологична служба

Повтарям: информацията не е потвърдена, 
ако обаче е истина, то администрацията на Бай-
дън е задействала изстребители за унищожаване 
на собствения си балон. Със сигурност вече зна-
ем, че във вътрешното въздушно пространство 
на САЩ цари пълен хаос.

Канцлерът Шолц и президентът Макрон могат да са доволни - 
те осигуриха най-големи евросубсидии за своите икономики

И при канцлерството  
на Меркел топката на ЕС  
бе повече в нейните ръце

Германия и Франция със 
77% от субсидиите на ЕС
БерлиниПарижпечелятотнепропорционалнатапомощ,
оставяйкинай-беднитестранивЕСвзатруднение

Милиардерът с бившия македонски премиер Зоран Заев.  
В Скопие се твърди, че фондацията на Сорос  
е проправила пътя на Заев към властта

СцЕнариитЕна
ДжорДжСороС:

тъкъркарлСън:

Хаос във въздушното 
ни пространство

ДжоБайдънпредупредилЗеленски:
„има„червенилинии”итретасветовна
войнатрябвадабъдеизбегната!”

коментаторътотFoxnewsза
небеснитеобектинадСевернаамерикаи
терористичнатаатакасрещу„Северенпоток”

Чакам разпад 
на Русия 
и революция в Китай
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ГеорГиГьоков:

БСП спечели битки
в полза на хората
Благодарениеналевицатабяханаправенисериозни
подобрениявсоциалнатаполитикаповремена48-ото
Народносъбрание,казвасоциалистът

n Г-н Гьоков, удовлет-
ворен ли сте от постиг-
натото в социалната 
сфера по време на 48-ото 
Народно събрание?

- в голяма степен съм 
удовлетворен, но не кол-
кото бих искал. Има още 
много работа, ако искаме 
толкова много българи да 
не живеят на прага на бед-
ността. 

в количествено отноше-
ние в това нС бе свършена 
много работа за малко по-
вече от 3 месеца - 50 пле-
нарни заседания, 8 от тях 
извънредни. внесени бяха 
205 законопроекта, от тях 
53 приети закона, 90 реше-
ния и две декларации. ко-
мисиите също работиха под 
“пълна пара”. но в качест-
вено отношение оценката 
няма как да е положителна: 
започнахме с оръжията за 
украйна и втората покуп-
ка на ф-16 и завършихме 
с Гладомора и още редица 
неща, които не са на първо 
място в дневния ред на об-
ществото.

n БСП отбеляза сво-
еобразен рекорд - над 40 
пъти предложихте ме-
ханизма за определяне на 
минималната заплата.

- Да, така беше. ня-
кои колеги казаха, че това 
предложение е внесено 41 
пъти. 

n Все пак, вече има 
такъв механизъм по ваша 
инициатива.

- Да, но не е точно това, 
което БСП и синдикатите 
искахме. ако беше прието 
предложението ни новият 
механизъм да влезе в сила 
от 1 юли 2023 г., увели-
чението на минималната 
заплата нямаше да е тол-
кова драстично, както ще 
бъде от 1 януари 2024 г. 
увеличението щеше да е 
на две стъпки и по-прием-
ливо и за работодателите. 
не бе прието и другото ни 
предложение - да се запи-
ше минималната заплата 
да не е по-малка от 50% от 
средната брутна. виждате 
как една дума променя не-
щата, ощетява работниците 
и елиминира тристранното 
договаряне. За това насто-
яваха и синдикатите - ми-
нималната заплата да не е 
по-малка от 50% от сред-
ната. а сега пише да е 50% 
от средната. въпреки това, 
БСП успя да спечели още 

една битка в полза на ра-
ботниците благодарение на 
последователната си поли-
тика и на настойчивостта 
си.

БСП и в това на-
родно събрание остана 
единствената лява пар-
тия, след като излезе 
успешно от предходно-
то редовно управление. 
Социалистите отново 
бяхме най-предвиди-
мите, последователни 
и диалогични. Левицата 
успя да прокара като за-
конодателни промени ня-
колко много важни, тради-
ционни за нас политики в 
подкрепа на българи-
те. Споменатият 
механизъм 
за оп-

ределяне на минимална-
та заплата, подкрепа за 
семействата на ученици 
с безплатни учебници. 
от учебната 2024-2025 г. 
всички ученици от I до XII 
клас ще ползват безплатни 
учебници. Знаете колко са 
скъпи учебниците - сред-
но по 300 лв. ще спестят 
семействата. Прието беше 
предложението ни вече и 
семействата на децата от II, 
III и IV клас да получават 
еднократна помощ в нача-
лото на учебната година. 
Досега такава помощ полу-
чаваха само в началото на I 
и VIII клас. Целта ни беше 
чрез законодателни проме-
ни да бъде приет социален 
пакет в подкрепа на хората. 
Благодарение на БСП бяха 
направени сериозни крачки 
в социалната политика. 

направени бяха пред-
ложения за необлагаем ми-
нимум в рамките на прага 
на бедност (504 лв. за т.г.), 
освобождаване на млади 
работещи (до 26 г.) от да-
нък върху трудовите им до-
ходи, месечното обезщете-
ние за отглеждане на дете 
до 2 години да е равно на 
минималната заплата, ед-
нократната помощ за раж-
дане на второ и трето дете 
за осигурени родители - не 
по-малка от десеткратния 
размер на минималната 
заплата, безплатни лекар-

ства за децата до 14 г., пре-
изчисляване на пенсиите и 
редица други. За съжале-
ние, не срещнахме подкре-
па за голяма част от нашите 
инициативи от останалите 
парламентарни групи. 

n Но и постигнатото 
не е малко.

- не се оплаквам, но не е 
достатъчно за хората. 

няма как да не отбеле-
жа и какво направи БСП в 
рамките на краткия мандат 
на редовното правителство 
в което участвахме. За жа-
лост, сигурен съм, че както 
в кампанията на предните 
избори, много от партиите 
ще се опитат да присвоят 
постигнатото единствено 
и само в тяхна полза. а за-
белязвам, че и служебното 
правителство доста насто-
ятелно се опитва да отчита 
като свои постижения по-
литики в полза на хората, 
получили финансиране и 
започнали осъществяване-
то си от редовното прави-
телство. особено в социал-
ната сфера.

в редовното правител-
ство БСП, с грижа за де-
цата и младите, направи 
безплатни детски градини 
и ясли, увеличи размера на 
майчинството през втората 
година на 710 лв. (86% ръст 
спрямо началото на 2021 г.). 
осигури по 50 лв. за вся-
ко дете месечно и по 55 

лв. при две и повече деца, 
300 лв. еднократна помощ 
за първокласници и за ос-
мокласници, а, както вече 
споменахме, такава помощ 
ще има и до IV клас, 500 
лв. необлагаем минимум 
за всяко дете на работещи 
родители.

в правителството, в ко-
ето БСП участва, по наша 
инициатива не забравихме 
и работещите с увеличени-
ето на минималната запла-
та и на ваучерите за храна 
от 80 на 200 лв. на месец. 
а за земеделците догово-
рихме 16 млрд. евро от еС 
и изплатихме 317 млн. лв. 
в секторите “Животновъд-
ство” и “растениевъдство” 
и 814 млн. лв. директни 
плащания.

Пенсионерите 12 годи-
ни при ГерБ, ако изобщо 
получаваха някакво увели-
чение на пенсиите, то беше 

мизерно. увеличихме 
само за 7-8 месеца пен-
сиите средно с 38,9% 
и направихме така, че 
нито един пенсионер 

за изслужено време и 
старост да не взема пен-

сия под прага на бедност. 
Средната пенсия вече е 669 
лева - с 42% по-висока от 

времето на ГерБ.
За хората, които не 

се справят сами 
с живота и се 

нуждаят 
о т 

подкрепата на държавата, 
социално слабите - увели-
чени бяха всички социални 
плащания и осигурихме 22 
млрд. лв. за мощна социал-
на програма. успяхме да на-
ложим и мораториум върху 
нарастващите цени на тока 
за битовите потребители. 
а средствата за подкрепа 
на хората с увреждания се 
увеличиха с 39,8%.

И, разбира се, и за биз-
неса - компенсация за це-
ните на тока за небитовите 
клиенти, удължена мярка 
60/40 в тяхна подкрепа и 
95 млн. лв. за запазване за-
етостта на 78 хиляди работ-
ници в почти 4000 фирми. 
общо бяха изплатени бли-
зо 2 млрд. лв., за да се запа-
зи работата на над 300 000 
българи. С тази подкрепа 
България стана лидер в еС 
по ръст на промишленото 
производство.

все неща, които никой 
не трябва да забравя!

n Как оценявате рабо-
тата на 48-ото НС, как-
то и на БСП в него?

- като пряк участник се 
въздържам да давам оцен-
ки за работата му. въпреки 
това някои неща са очевид-
ни и те не ми дават повод 
да кажа, че съм удовлетво-
рен от свършеното.

това събрание не успя 
да изпълни най-важната си 
задача - да излъчи редовно 

правителство и да сложи 
край на политическата кри-
за. не успя да бъде гарант 
на парламентарната ре-
публика. не допринесе за 
вдигане на доверието към 
институцията. остави усе-
щането, че не успя да даде 
хоризонт за развитие на 
България.

Парламентарната ни 
група влезе с приоритети, 
отстоявани и последовател-
но следвани през последни-
те години. в условия на ре-
дица развиващи се кризи, 
на галопираща инфлация 
и все по-обедняващо насе-
ление, на политическа нес-
табилност и все по-засил-
ваща се липса на доверие 
към институциите, после-
дователно отстоявахме на-
шата социална и икономи-
ческа политика, ясната ни 
и категорична позиция за 
мирно разрешаване на кон-
фликта в украйна и против 
изпращането на оръжие, 
въвличайки по този начин 
България като страна във 
войната. 

Десните ни обвиниха, 
че ще останем в изолация 
със заеманите от нас пози-
ции и за това, че се проти-
вопоставихме на цялост-
ния военен аспект, който 
взе превес в работата на 
48-ото нС. какво означа-
ва изолация? Изолация от 
десните партии ли? как 
точно бихме били изоли-
рани при позицията, която 
последователно следваме, 
че искаме мирни решения 
за военните конфликти, 
включително и сегашния в 
украйна? 

n На базата на по-
стигнатото в социал-
ната сфера, с какво са-
мочувствие отивате на 
избори?

- на предстоящите из-
вънредни парламентарни 
избори през април отиваме 
със самочувствие и с амби-
ция да се представим добре. 
Да си върнем позициите, да 
увеличим броя на народни-
те представители от БСП, и 
то съществено. 

наясно сме, че никоя 
партия не може да управля-
ва страната самостоятелно. 
наясно сме, че с всички, на 
които социолозите предри-
чат, че ще влязат в парла-
мента, включително и с би-
вшите ни партньори от ПП 
и ДБ, сме идеологически 
различни и няма как да не 
влизаме в идеологически 
спорове и конфликти.

наясно сме, че не е до-
бре България да се упра-
влява без народно събра-
ние и само от служебно 
правителство, без бюджет, 
без дългосрочни политики. 
Затова казвам, че бъдещо 
общо сътрудничество е 
възможно отново, включи-
телно и с предишните ни 
партньори в управлението, 
на базата на приоритети и 
в името на политическата 
стабилност, в името на пар-
ламентаризма и за доброто 
на българите. разбира се, 
ще са необходими ком-
промиси от всички, но от 
БСП в никакъв случай тези 
компромиси няма да са без-
принципни. няма да допус-
нем сътрудничество, което 
да ни обезличава като лява 
партия.

Интервю на  
Аида ПАНИКЯН
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n Г-н Константинов, какви са 
основните теми, които интерпре-
тирате в новата си стихосбирка 
“Вечерни слънчогледи”?

- “вечерни слънчогледи” излиза 
със знака на “Хермес” в годината на 
моята осемдесета обиколка около 
Слънцето. С други думи - през де-

кември ставам на осемдесет години. 
Стихосбирката почти изцяло съдър-

жа нови творби - към 70 стихотворе-

ния, съвременни по теми, образи и 
дух. както и друг път, лиризмът в нея 
е преплетен с чувство за хумор, в по-

етичната усмивка често свети сълза... 
това са наистина нови творби, които 
няма как да бъдат написани в друго 
време: това са стихове за сегашните 
истини, за днешните вълнения, за об-

щуването и разбирателството между 
съвременните хора. и значителна 
част от тях са посветени на любовно-

то чувство... Заедно с това, в немал-

ко творби са преплетени вълнуващ 
лиризъм и моменти на сатира. едно 
потвърждение, че днешната поезия 
винаги търси съвременен многопла-

нов изказ. 
n Вие сте автор на повече от  

 35 стихосбирки. Какво за Вас е по-
езията?

- Да, вече повече от половин век 
участвам в българската поезия - де-

бютната ми стихосбирка се появи в 
далечната 1967 г. наистина съм автор 
на повече от 35 стихосбирки, много     

от моите стихотворения (повече от 
200 на брой!) станаха известни пес-

ни... а само в последните десетина 

години се появиха на бял свят важни 
за мен книги със стихове, носещи и 
нови тематични и образни линии: 
“неделен човек”, “вълнения в кон-

стантинопол”, “роднина на дъжда”, 
“непадаща звезда” и особено “Миг 
като вечност”, която издателство 
“Хермес” издаде и имаше два тира-

жа. а сега пак “Хермес” ме зарадва 
с чудесното издание на “вечерни 
слънчогледи”. и в тази стихосбирка 
изразявам виждането си, че поезия-

та, заедно с модерната си изразител-

ност, трябва да бъде разбираема, да 
бъде протегната ръка към читателя.

n В едноименното стихотворе-
ние пишете: “...загледани във себе 
си, те виждат светлина”. Вярва-
те ли, че светлината вътре в нас 
е по-силна от заобикалящата ни, 
често мрачна действителност?

- Самото стихотворение “вечер-

ни слънчогледи” изразява по един 
метафоричен начин устойчив вътре-

шен дух, независима от природата и 
обществото вътрешна вглъбеност. 
Даже да изчезне Слънцето, слън-

чогледите, загледани във себе си, 
те търсят светлина. Мисля, че тази 
алегория говори достатъчно сама за 
себе си.

n Коя е най-голямата награда 
за твореца?

- най-голямата, истинската на-

града за поета е да бъде разбиран и 
възприеман радушно от много хора, 
обичащи поезията. няма по-хубаво 
чувство за един творец от чувство-

то, че е необходим на мнозина в този 
свят.

n Страхувате ли се от възра- 
стта?

- Много мъдри хора на перото 
твърдят, че възрастта е само просто 
число. Човек е толкова млад, на кол-

кото се чувства... Бих прибавил - и 
доколкото продължават да са млади 
неговите мигове на вдъхновение. 
тук роля играе и личното чувство 
за хумор. както казва Бърнард Шоу: 
“Да се старее е отегчително, но това 
е единственият начин да се живее 
дълго.” и бих прибавил: “Да имаш 
младо сърце, за да твориш дълго!”

(Из интервю, предоставено  
от изд. “Хермес”)                          

натозиденсародени
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СнимкаГалерия“нюанС”

“Влюбени водни 
кончета”

кукленият театър в Стара Заго-

ра ще посвети представлението си 
на 22 февруари на най-новия спек-

такъл за възрастни - “Завод” по 
текстове на никола вапцаров, на 
100-годишнината от рождението 
на Юлия огнянова, научи ДуМа 
от велизара Цонева. така театъ-

рът се включва в националните 
чествания на юбилея на големия 
преподавател, режисьор и театро-

вед, станала символ на творческа 
безкомпромисност, свободен дух 
и пълна всеотдайност пред публи-

ката и учениците си. в минутите 
преди спектакъла от 19,30 ч. кук-

леният театър ще представи своя 
документален филм “Спомени за 
Юлия”. в него ще видим уникал-

ни кадри от постановката на Юлия 
огнянова “Поема за септември”, 
поставена от нея през 1983 г. на 
сцената на театъра. 

По повод 100-годишнината на 
знаменитата режисьорка, театри 
от цялата страна ще посветят свое 
представление в деня на рожде-

нието й - 22 февруари. народният 
театър ще изиграе пиесата “Живо-

тът е прекрасен” - постановка на 
александър Морфов, който е един 
от най-изявените й ученици.

Трима българи с номинации 
за наградата „Астрид 
Линдгрен” 

Трима българи 
влизат в сърев-
нование за награ-
дата “Астрид 
Линдгрен” в кон-
куренция с общо 
251 творци от 64 
държави. Сред 
номинираните са 
някои от най-изтъкнатите имена в 
литературата за деца и младежи в 
света, съобщава БТА. Лауреатът на 
отличието ще бъде обявен през март 
т.г. Ясен Гюзелев е признат за един от 
най-добрите илюстратори в света, 
сътрудничи с най-реномираните све-
товни издателства. В продължение на 
няколко години Гюзелев живее и твори 
в Италия, като илюстрира книги и ра-
боти за списания в Милано, Торино и 
Флоренция. Големият му пробив идва 
с “Алиса в Страната на чудесата” 
от Луис Карол. Канадското издание 
печели сребърен медал от Американ-
ското общество на илюстраторите 
и Гран при за оформление на корица 
от Американския институт за гра-
фично изкуство. Другата българска 
претендентка - Юлия Спиридонова, е 
сценаристка и писателка на свобод-
на практика. Тя е авторка на детски 
и юношески предавания на БНТ. В 
надпреварата за наградата участва 
и българката илюстраторка Стела 
Драйс, която живее в Германия и не-
веднъж е получавала международни 
отличия за творчеството си.

Живопис, графика и 
скулптура на Цветелина 
Спиридонова показва  
галерия „Нюанс”

За втори 
път в прос-
транството на 
столичната га-
лерия “Нюанс” 
(ул. “Иван Ден-
коглу” 42) е под-
редена изложба 
на художничка-
та Цветелина 
Спиридонова. 
Този път, ос-
вен живопис 
и графика, са 
представени и 
скулптури на 
а в т о р к а т а . 
Неслучайно изложбата е замислена да 
бъде през февруари, когато се състоя 
премиерата на документалния филм 
за арт пърформансите на Цветели-
на Спиридонова под звуците на етно 
джаз “На един дъх” по време на осмо-
то издание на филмовия фестивал 
“Master of Art”. “Кръстих изложба-
та ми “Съпротивление” спонтанно... 
Като жена художник и майка, която 
изразява себе си в различни области на 
изобразителното изкуство, аз непре-
къснато се съпротивлявам да допусна 
лошите мисли и събития да надделеят 
и да обезсмислят красотата, любовта 
и светлината”, посочва авторката.СнимкаДкТСТараЗаГора

Филм и представление на „Завод” са посветени   
на 100-годишнината на Юлия Огнянова

ГеорГиконСТанТинов:

Поезията трябва да 
бъде протегната ръка 
към читателя
във„вечерни
слънчогледи”са
публикуванистихове
засегашните
истини,заднешните
вълнения,за
общуванетои
разбирателството
междусъвременните
хора,казва
известниятпоет

СнимкииЗДаТелСТво“ХермеС”
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	 Питат	радио	
„Ереван”	-	

Колко	лицеви	опори	
може	да	направи	

бат’	Бойко?
Радиото	отговоря:

-	Всичките...

воДоравно:
"Всякозлозадобро".Януари."Ориноко".Акаш

/Ахмед/. Антре. Ерок. Осе /Жермен/. Една /"Без-
призорнатаЕдна"/.Арина."Ан"."Волга".Акима.Ек.
Сер/Катрин/.Следа.Ищах.Цекова/Марина/.Чар.
Осем.Но.Укок.Острие.Канонада.Иран.Шо.Д.В.
Тор."ФИАТ".Канче.Оан.М.Т.Ерн/Владимир/.Рак.
"Ка".Да.Акустика.Аак."Добош"."РАИ".Ен/Ханс/.
Сврака.Раул.Лу.Пондишери."Елка".Дъ.Гира.Ис-
кендерун.Ец."Оскар".Бамбук.Аква.Рис.Туист.

отвЕсно:
"Всяконещосиимадвелица".Янас /Павел/.

Кастрат.Ор/Боби/.К.С.Якушев/Александър/.Хе-
рат.Абалаков/Евгений/.Оа.Ос.Мин.Екоку/Ефан/.
Еса. Израелец. Круша. ДНК. Линдгрен /Астрид/.
Шанс.Пъдар.Ко.ТНА.Кокон.Трио.Ери.Зора.До.
Иа.Нар.Царе.Вундеркинд.Уб.Ди.Аксаков/Иван/.
"АА".Игнат. Гонерил.ОН.Ок.Ерши.Му /Йорген/.
Боримечката. Анаероби. Арконада /Луис/. Донка.
Ура.Ус.Оока.Арчар.Акули.Акт.



справочник14
2023

вторник
21 февруари

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес сряда четвъртък петък

предимнослънчево променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

00.15“нашиятследобедсБсТв”
/п/

01.25“дискусионенклуб”/п/
02.20“Шевица”(п)
03.15“студиоикономика”/п/
04.10“думатаеваша”/п/
05.10“Хубаваси,татковино”
05.40“нашиятследобедсБсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30“Актуалноотденя”/п/
08.05“Контра”/п/
09.05 “За историята свободно”

/п/
10.00Твпазар
10.20документаленфилм
10.50Твпазар
11.10музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“дискусионенклуб”(п)
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсБсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
18.00 “левите идеи” със стоил

рошкев
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00“ляваполитика”
21.00“Шевица”
22.05 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя“/п/
23.05„левитеидеи”/п/
23.15Твпазар
23.20“ляваполитика”/п/

овен

Хъсът ви за победа ще ви 
изведе далече. Показвате 
отношение към заобика-
лящия ви свят.

рак

телец

 

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

19
oC 17

oC 17
oC 16

0C

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.20 100%будни-сутрешното-
кшоуснадеждаивановаи
стефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасдимитърстояно-
вич

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории/п/
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
14.45 “децатаотулица“чайка” -

анимационенфилм
15.15 “детективскаагенция“ласе

имая”-12-сериентвфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя -коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавносемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 референдум с добрина

чешмеджиева
22.00 “данадживеешескобар” -

твфилм/9епизод/(16)
23.00 посветаиунас
23.25 “демонът на империята” -

твфилм/10,посл.серия/
00.30 светътиние/п/
01.00 100%будни-сутрешното-

кшоуснадеждаивановаи
стефанА.Щерев/п/

02.35 Култура.БГ -предаване
закултурасдимитърстоя-
нович/п/

03.30 домът на вярата: Храм
“светиниколай”,софия/п/

04.00 “детективскаагенция“ласе
имая”-твфилм/п/

04.25 посветаиунас/пот20.00ч./

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30премиера:“опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“ергенът”-романтичнори-
алити с водещ наум Шо-
пов,новсезон2

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Татенца” - сериал, еп.43,
44

01.30“Катонакино”-предаване
закино

01.40“скъпинаследници”-сери-
ал,еп.103

02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на

NOVA

12.00 новинитенаNOVA

12.30“еднажена”-сериенфилм

13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 новинитенаNOVA

16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17.00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18.00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell’s Kitchen България”

(нов сезон) - риалити, се-

зон5

23.00 новинитенаNOVA

23.30 “Безкрайност”(премиера)-

сериал,сезон2

00.30 “черниятсписък”-сериал,

сезон6

01.20 “престъпни намерения” -

сериал,сезон1

02.00 “песента на живота” - се-

риенфилм

03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/ 

05.20 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

православенкалендар

предимнослънчево

Деловата ви ангажира-
ност ще ви кара да се 
чувствате горди. Ще 
имате уважението на 
околните.

Ще отпаднат неизвест-
ните около предстоящо 
важно за вас събитие и ще 
работите по делата си.  

Уверени и щастливи, ще 
вървите по пътя си с усе-
щане за значимост. Бъде-
те смели и находчиви. 

Ще ви е необходимо най-
вече спокойствие, за да 
намерите по-лесно реше-
нието на важен проблем.

Заедно с партньора ще 
планирате програмата за 
следващите дни, не про-
пускайте най-важното. 

Ще си изясните въпроси 
и ще се подготвите за съ-
бития, които може да се 
окажат по-перспективни.

Пазете се от недоброже-
латели, които ще се опи-
тат да ви въвлекат в ин-
триги. Бъдете спокойни. 

Сред близките ще се почув-
ствате спокойни и по-уве-
рени. Ще решавате стари 
домашни проблеми.

Всичко започнато обе-
щава да завърши с успех. 
Хубави емоции и настрое-
ния. Бъдете по-смели.

Без да преследвате ко-
ристни цели, ще използ-
вате контактите си за 
благородни начинания.

С поведението си ще по-
кажете на околните, че 
може да се постигне много. 
Непременно ще успеете.

преподобнияттимотейбилученик
наблажениятеоктист

Близо до олимпийската планина (в
мала Азия, границата между Фригия
и витиния) се намирало едно пустинно
място, наречено символи. Там имало
манастир.Архимандритнатозиманастир
бил преподобният Теоктист, добродете-
ленмъж,откоготосепоучавалнамона-
шески живот преподобният изповедник
платон.

сред учениците на блажения Теок-
тистбилипреподобниятТимотей.отмла-
дигодинитойсепосветилнамонашески
подвизи,подвизавалсевпост,въздържа-
ниеипосвещавалцелинощинамолит-
вата.Катоумъртвилокончателновсебе
сиплътта,тойбилчужднастраститеисе
отличавал с духовно съвършенство. до
саматасикончинатойпазилдушевнои
телеснодевство,понежебилдалзаветот
най-раннавъзрастникогаданепоглежда
женсколице.порадитовасесподобилда
станехрамнасветиядухивъзприелдар
на изцеление и власт над бесовете. по
неговитемолитвиставалимногочудеса:
изцелениянавсякаквинедъзииизгонва-
ненанечистидуховеотхората.

много години скитал по планини и
пустини, живеел сам в Господа и в не-
престанна молитва. достигнал дълбока
старостипреминалприГоспода.

свети евстатий бил наклеветен и
изпратенназаточениевтракия

св. евстатий бил изповедник, т.е.
страдалецзаХристоватавяра,презвре-
менадесетотогонениепротивхристиян-
скатавяра.Тойбилединодушноизбран
отхристиянитезаепископнаАнтиохия.в
тозисаневстатийвзелучастиевпървия
вселенскисъбор(325г.)итвърдозащита-
валправославнотоучениепротиверети-
каАрий.в326г.отишълвГрузия,току-що
просветена с християнската вяра, за да
поставитампастиризановопокръстени-
те.Катосевърнал,продължавалусърдно
дасезанимавасделатанаЦърквата,бил
обичани уважаванот християните като
човек,изпълненсдобродетелиидълбока
християнскамъдрост.

следсмърттанаимператорКонстан-
тин велики (337 г.) син му Констанций
станалцарнаизточнатачастнаримска-
та империя. Той покровителствал ари-
аните,коитопридобилинаднеготакова

влияние,чесамовластнопреследвалии
угнетяваливсички,коитодържалиистин-
скотоучениенавярата.многоотариан-
скитеепископиподписалинаникейския
събор православното изповедание на
вярата,носледтовасеотреклиотнегои
искалитоваиотдругитеепископи.ония,
коитонесесъгласявали,билилишавани
от сан, пращани на заточение и подла-
ганина гонения.ТакатесвалилиЦари-
градския епископ павел и го изгонили;
направилиусилиядапогубятиАтанасий
Александрийски.

някоиоттях,отивайкивЙерусалим
заосвещениетонахрама“световъзкре-
сение”,дошлиивАнтиохияс тайнона-
мерениедасвалятевстатий.епископът,
койтонеподозиралтехнитезлинамере-
ния,гиприелснай-голямарадост.ведна-
гатеоткрилисъбор,накойтозапочнали
даразглеждатделатаивяратанаевста-
тий.измислиликлевета,катогообвинили
вбезнравственживотиерес,съобщили
решенито си на императора, възбудили
в Антиохия народно вълнение, свалили
св.евстатийигопратилиназаточениев
Тракиязаедноснякоипрезвитериидя-
кони.светиевстатийумрялвъвФилипив
360г.Тойоставилбележитисъчинения.

Църкватапочитана21февруарипреп.тимотей.св.евстатий,архиеп.антиохийски
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

Футбол
Шампионска лига
по Макс спорт 3
22.00 ливърпул - Реал м
по Макс спорт 4
22.00 айнтрахт Фр - наполи
по Макс спорт 1
тенис
13.30 турнир в катар (мъже)
21.30 турнир в Рио (мъже)
по Макс спорт 2
14.30 турнир в марсилия (мъже)
по Евроспорт 1
сноубоРд, 
сп в бакуРиани
10.50 паралелен слалом (мъже и жени)
снукъР
14.55 и 20.55 
Шампионат на играчите
по Евроспорт 2
колоездене
11.50 обиколка на оае (II етап)
по b1b.box
бокс
13.00 купа странджа в софия

глЕдаЙтЕ

Цска взе “Българска армия” и ба-
зата в панчарево. клубът става соб-
ственик на 50% от стадиона и може да 
започне изграждането на ново модерно 
съоръжение. Досега “червените” пла-
щаха наем на държавата в лицето на 
Министерството на младежта и спор-
та. До този факт се стигна, след като 
съвместното дружество между Цска 
и държавата - “спортни имоти Българ-
ска армия”, беше вписано в търговския 
регистър.

“след дълги години обещания и 
нарушаването им, тежки процедури, 
надежди и разбиването им, промени 

в плановете и какви ли още не пери-
петии, най-великият футболен клуб в 
България придоби собственост върху 
дома си. собственост, която ни се по-
лага, но по една или друга причина не 
ни беше давана.

За нас тази крачка е историческа и 
поставя началото на реалния път към 
построяването на ново, модерно съо-
ръжение, което да завещаем на нашите 
деца. собствениците на клуба осигури-
ха финансовите средства за учредител-
ната парична вноска в капитала. об-
щата инвестиция за реконструкцията 
на стадиона не се изчерпва със сумата, 

необходима за капитала, а многократ-
но ще я надхвърли.

въпреки многократните критики и 
скептицизъм от свои и чужди, сме щаст-
ливи, че успяхме да се преборим в тази 
битка. както многократно ви съобщава-
хме напълно честно и обективно - рабо-
тата по стадиона във всяко едно направ-
ление не спря нито за миг, а първият 
плод от това берем сега. Благодарим на 
всички, които не се усъмниха в искре-
ното ни желание да сбъднем тази наша, 
обща мечта. на скептиците искаме да ка-
жем само едно - Цска не може да бъде 
сломен!”, обявиха от “армията”.

ЦСКА взе „Армията”
Клубътполучи50%отсобственосттанастадионаси

XX кръг
Хебър - Спартак Вн 0:0, ЧК: Ми-

хайлов (Х-75); Лудогорец - Славия 
2:1 1:0 Делев (18) 1:1 тасев (74) 2:1 
нонато (90+3).

1.ЦСка 20 16 2 2 41:11 50
2.лудогорец 20 15 4 1 20:14 49
3.ЦСка1948 20 11 6 3 30:14 39
4.Славия 20 11 2 7 25:20 35
5.локоПд 20 10 4 6 22:20 34
6.черноморе 20 9 6 5 19:17 33
.................................................................................
7.Арда 20 9 5 6 24:20 32
8.левски 20 8 7 5 26:13 31
9.локоСф 20 7 7 6 24:21 28
10.БотевПд 20 6 2 12 27:28 20
11.Берое 20 5 5 10 18:35 20
12.БотевВр 20 5 4 11 16:34 19
13.СептемвриСф20 3 7 10 18:27 16
14.Пирин 20 2 7 11 14:29 13
15.Хебър 20 3 3 13 11:37 12
16.СпартакВн 20 1 5 13 15:40 8


 XXI кръг: събота, 12.30: Цска 
1948 - арда; 15.00: спартак вн - Ботев 
вр; 17.30: Локо пд - Локо сф; неделя, 
12.30: славия - Хебър; 14.45: Ботев пд 
- Берое; 17.15: септември сф - Цска; 
понеделник, 17.30: пирин - Черно море; 
вторник, 17.45: Левски - Лудогорец.

рЕзултати

Лудогорец взе труден, 
но важен успех срещу сла-
вия с 2:1 в мач от XX кръг 
в първа лига. на своя терен 
в разград неизменните шам-
пиони в последните 11 го-
дини пречупиха “белите” с 
късен гол на Густаво нонато 
(90+3). победата им позволи 
да запазят изоставането от 
само една точка зад лидера 
Цска, който е с 50 т.

спас Делев (18) откри, 
като преди почивката иг-
рачите на анте Шимунджа 
действаха по-активно. след 
паузата това се промени и 
славия погледна по-смело, 
като осъществи натиск, а 
тони тасев (74) изравни от 
дузпа, която реферът нико-
ла попов се осмели да сви-
ри. в добавеното време Лу-
догорец успя да се измъкне 
с гол с глава на нонато.

“Беше тежък мач, а 
опонентът - амбициозен. 
трябваше да покажем пове-
че, все пак съм доволен от 
начина, по който играхме. 
не бяхме на най-високото 
ниво. имахме европейски 
мачове, важно е играчите 
да разбират важността на 
шампионата. срещу всеки 
опонент трябва да сме на 
най-високото ниво. този 
път ключът към победата 
беше манталитетът ни на 
победители. радвам се на 
трите точки, разбира се.

Знаем на кого няма да 
разчитаме във втория мач 
в европа, всички тренира-
ха, всички трябва да играят. 
и двата мача са важни, и в 
двата турнира искаме да по-
стигнем най-доброто. след-

ващият мач е от европей-
ските турнири, трябва да 
вдигнем нивото още и след 
това ще мислим за следва-
щия двубой”, сподели анте 
Шимунджа.

тимът му пътува утре за 

Белгия, където в четвъртък 
гостува на андерлехт (1:0 
в първия мач) в реванш от 
1/16-финалите в Лигата на 
конференциите. след това 
“орлите” гостуват и на Лев-
ски идния вторник.

Лудогорец се измъкна срещу Славия

СнимКаludogorets.com

спас делев се опитва да отнеме топката от слависта ертан томбак 
(вляво) за победата на лудогорец с 2:1, при която халфът вкара първия гол

Левски се споразумя с кипърския 
акритас за привличането на роде-
ния в Барселона Джавад ел Джеми-
ли. 20-годишното крило пристига 
днес в софия. споразумението по 
трансфера вече е факт, като клубът 
от острова на афродита запазва 
20% от бъдещ трансфер на играча. 
До момента треньор на ел Джемили 
беше бившият наставник на Локо пд 
и Цска Бруно акрапович. Халфът 
е минал през школите на скромния 
барселонски клуб Дам и на елитния 
еспаньол.

Левски 
договори 
юноша на 
Еспаньол
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велико зрелище ни представи 72-ри-
ят Мач на звездите в нБа. Лидерът на 
Бостън Селтикс Джейсън тейтъм поста-
ви рекорд с 55 точки, а тимът на ЛеБрон 
Джеймс загуби за първи път след пет по-
редни победи. Селекцията на Янис ан-
тетокумпо се наложи със 184:175 (46:46, 
53:46, 59:49, 26:34) в Солт Лейк сити.

За първи път в звездното шоу двамата 
капитани избраха отборите си непосред-
ствено преди мача, а спектакъла откри 
холивудската звезда вин Дизел. След 
това бяха обявени резервите, а после и 
стартовите петици.

ЛеБрон първо избра Джоел ембийд 
(филаделфия 76), а Янис отговори с 
тейтъм.

Първата четвърт завърши 46:46. вто-
рата също вървеше оспорвано преди в 
нейния край Деймиън Лилард да реали-
зира 2 поредни тройки и така отборът на 
Янис спечели частта с 53:46.

на почивката имаше музикално шоу, 
а малко преди началото на второто полу-
време стана ясно, че ЛеБрон, който нас-
коро подобри вечния рекорд по точки, 
няма да продължи да играе заради кон-
тузено кутре на дясната ръка.

в третата част на сцената излезе тей-
тъм, който наниза рекордните 27 точки 
за една четвърт в тези мачове. тимът му 
спечели периода с 59:49 и поведе със 17 
т. преди решаващата част, в която целта 
бе постигането на 182 т.

въпреки че Джейлън Браун, ембийд 

и кайри Ървинг се опитаха да заличат 
разликата, тя беше твърде голяма и с 
тройка на Деймиън Лилард отборът на 
Янис спечели двубоя. този път нямаше 
и толкова усилия в защита, както в пре-
дишните издания. тогава всичко бе ре-
шено с разлика от 2-3 т.

алберт Попов призна, че сезонът му 
в елита на ските е провален. Българинът 
е разочарован от резултатите си на завър-
шилото Световно в куршевел и Мерибел, 
франция. Софиянецът остана 35-и в ги-
гантския слалом, а в коронната си дисци-
плина - слалом, отпадна в първия манш.

“Последните състезания не минаха 
по план и съм разочарован, че не записах 
резултат на Световното. но всичко това е 
част от процеса и голямата игра. Мотива-
цията е налице да покажа това, което мога, 
в оставащите два старта. Благодаря за 
подкрепата и в тези моменти”, написа във 
фейсбук Попов.

Българинът пътува за СаЩ, където е 
следващият слалом от Световната купа в 
Скуо вали в събота. След това ще участва 
във финалите за сезона в Солдеу, андора, 
на 19 март.

този сезон аби записа четири класира-
ния в топ 15, като най-доброто му постиже-
ние беше десетото място в Мадона ди кам-
пилио, италия, преди коледа. на слалом 
българинът е на 20-а позиция със 100 т.

новак Джокович изравни 
велик рекорд в тениса. Сръб-
ският ветеран започна 377-а 
седмица начело на световната 
ранглиста. така той достигна 
дългогодишното постижение 
на Щефи Граф (Гер), която 
досега единствена е била на 
върха в тениса толкова дълго. 
Следващата седмица ноле ще 
стане абсолютен рекордьор в 
класацията. Сега той има 7070 
т., следван от карлос алкарас 
- 6480, и Стефанос Циципас 
(Гър) - 5940. тази седмица сър-
бинът почива и ще изгуби 90 т. 
а младият испанец ще участва 
на атП 500 турнира в рио де 
Жанейро и ако го спечели, ще 
събере 6980 т.,  колкото ще има 
и ноле. така атП ще гледа кой 
има спечелени повече точки от 
Големия шлем, за да определи 

водача в ранглистата.
По брой седмици на върха 

Мартина навратилова (Чех/
СаЩ) е трета с 322, пред Сере-
на уилямс - 319, роджър феде-
рер - 310, и др. 

в седмичната ранглиста 
Григор Димитров се изкачи с 
три места до №25 с 1575 т. Ми-
налата седмица българинът дос-
тигна до 1/2-финал в ротердам, 
където загуби тежко от бъдещия 
шампион Даниил Медведев с 
1:6, 2:6. на финала руснакът 
обърна Яник Синер (ит, №12) с 
5:7, 6:2, 6:2. така той събра 3250 
т., с които се завърна в топ 10 
- до №8. Гришо вече е в Марси-
лия за атП 250 турнира, където 
е четвърти поставен и стартира 
срещу елиас имер (Шв, №172) 
или квалификант.

При жените първата ракета 

на България виктория томова 
прогресира с едно място до №99 
с 665 т. Миналата седмица со-
фиянката записа 3 победи в ква-
лификациите на турнира в Доха 
и достигна до основната схема, 
но там отстъпи на швейцарката 
Белинда Бенчич. вики вече е в 
Дубай, където прескочи преся-
вките, а в първия кръг сломи 
кая канепи (ест, №48) с 6:3, 6:1 
за 80 мин. нашата заслужи $17 
930 и 90 т., с които ще прогре-
сира до рекордната за нея 85-а 
позиция със 740 т. във II кръг в 
Дубай томова ще играе срещу 
милиардерската дъщеря и №3 в 
света Джесика Пегула (СаЩ), 
която почиваше на старта.

в ранглистата води ига 
Швьонтек (Пол) с 10 900 т., 
пред арина Сабаленка (Блрс) - 
6100, Пегула - 5250, и др.

александър везенков и олимпиакос за втора поредна година 
вдигнаха купата на Гърция. във финала в ираклион българинът 
и отборът му бяха категорични срещу Перистери с 85:57. трофе-
ят е под №11 във витрината на “червено-белите”.

Спортист №1 на България за 2022 г. вкара 20 точки и записа 5 
борби и 5 асистенции за 20 мин. на паркета. 206-сантиметровото 
крило получи и наградата за МвП във финала.

американецът алек Питърс бе най-резултатен с 26 т., вклю-
чително 8 тройки, а Мустафа фал добави 13 т. и 5 борби за побе-
дителите. Димитрис Морайтис записа 16 т. за Перистери.

Двубоят започна с минута мълчание в памет на жертвите от 
земетресенията в турция и Сирия.

“това беше втората ни цел за този сезон и успяхме да я из-
пълним. остават още две. опитваме се да играем правилен бас-
кетбол с принципите, заложени от треньора. Ще има трудни и 
добри времена. не ставаме сработен отбор от нищото. напред-
нахме много”, обяви везенков.

Александър Везенков (вдясно) и Алек Питърс позират с Купата на Гърция и 
с индивидуалните си отличия за най-ценен играч и най-добър реализатор

Олимпиакос взе Купата на Гърция, 
Везенков е МВП на финала

Алберт Попов 
призна за провал 
на сезона

СнимкаБТа

Джейсън Тейтъм (вляво) забива през ЛеБрон Джеймс  
в Мача на звездите, в който отбеляза рекордните 55 точки

Велико постижение за Ноле
СърбинътизравниЩефиГрафпонай-дълъгпрестойнавърха,Гришовечее№25

СнимкаБТа

Шампионът Даниил Медведев (вдясно) и финалистът 
Яник Синер позират с отличията от турнира в Ротердам

Нов рекорд в Мача на звездите, 
а тимът на Янис надигра ЛеБрон 


